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ACTA DE LA SESSIÓ: PLE  ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT  DEL DIA  31 DE 

JULIOL DE 2017. 

 

A la vila de Roses (Girona), 31 de juliol de 2017. 

 

Quan són les 20:00, es reuneix a la sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de 

la senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple de 

l’Ajuntament a l’objecte de dur a terme la sessió ORDINÀRIA d’acord amb la convocatòria 

que s’ha repartit. 

 

SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 

 

Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer tinent d'alcalde 

Sr. Francesc Giner i Ballesta Segon tinent d'alcalde 

Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Tercer tinent d’alcalde 

Sr. Marc Danés i Zurdo Regidor 

Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora 

Sr. Fèlix Llorens Palou Regidor 

Sr. Joan Plana i Sagué Regidor 

Sr. Èric Ibáñez i Martín Regidor 

Sra. Verónica Medina i Flores Regidora 

Sr. Gerard Teixidó i Rivera Regidor 

Sra. Olga Simarro Rojas Regidora 

Sr Antonio Rodríguez López Regidor 

Sr. Manel Escobar Yegua Regidor 

Sr. Àngel Tarrero González Regidor 

Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat Regidor 

Sr. José Antonio Valdera Martín Regidor 

 

 

També hi assisteixen: 

 

Sra. Mariel·la Roig Guitart   Interventora accidental de la corporació 
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Actua com a secretària, la secretària en funcions de la corporació, senyora Ma. Teresa 

Sánchez Luna. 

 

Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i 

es prenen els acords que es detallen. 

 

 

ORDRE DEL DIA 
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1.0.- Aprovació de l'acta anterior sessió del Ple 26.06.2017 

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’alcaldessa d’aprovació de l’acta anterior de Ple  

 

Antecedents  

 

1. Amb data 26 de juny de 2017 va tenir lloc la sessió ordinària del Ple.  

 

2. D’acord amb l’article 18.2 de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, del règim jurídic del 

sector públic l’acta de cada sessió dels òrgans col·legiats podrà aprovar-se en la 

mateixa sessió o en la immediata següent.  

 

3. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

 

Resolució  

 

Aprovar l’acta de la sessió de l’òrgan col·legiat detallat a l’antecedent primer d’aquesta 

proposta. Exp.: 2017/005659 

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar 

l’acta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

 

2.0.- Informació de l'Alcaldia 

 

DECRETS 
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TOTAL DECRETS= 472 

 

Contingut ECONÒMIC 60 

Contingut URBANÍSTIC 82 

Contingut GENERAL 330 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

 37 Reunions de treball 

 5 Meses de Contractació  

 5 Juntes de Govern Local  

 2 Consell Administració ROSESNET  

 1 Consell Administració PRODER 

 1 Junta de Portaveus 

 2 Comissió Informativa 

 1 Ple 

 1 Junta de Seguretat Extraordinària 

 2 casaments 

 1 Junta generals: Port de Roses-ROSERSA-PRODER 

 

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES 

 

 BCN, Ajuntaments VSS Síndic de Greugues de Catalunya 

 BCN, Departament d'Urbanisme i Incasol 

 Girona, Patronat de Turisme - Consell Assessor General 

 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 

 37 visites 

 

ACTES A ROSES 

 

 Actes en motiu de la Festa Patronal de Sant Pere – Confraria de Pescadors 
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 Premis Excel·lència de l’ESO - Ajuntament de Roses 

 Inauguració restaurant Flor de Lis 

 LLiurament premis/dinar Jocs de Primavera/ Associació avis "Casal del Pescador" 

 Lliurament premis Campanya Barris Antics 

 Acte Rotary-Club Roses-Empuriabrava (canvi de president) 

 Inauguració exposició Paisatges, de Francesc Guillamet 

 Ofrena floral i inauguració exposició "Vides errants. "Postguerres i exilis dels germans 

Pi i Sunyer" 

 Concert de piano a càrrec d'Eleuterio Domínguez 

 Presentació activitats estiu 2017 educArt - Ciutadella i Castell Trinitat 

 Inauguració espai Cocktail Time Terraza by Gerard Ruiz 

 Actes Festa Nacional francesa – Ass. Amicale des françaises 

 Actes Festivitat Verge del Carme (missa/processó)-Comandància de Marina 

 Lliurament premis 3r Torneig de Padel BMW "Vila de Roses" 

 Benvinguda creuer “Seabaourn Odyssey” 

 Lliurament diplomes Policia Local interins 2017-18 

 Medalles permanència Policia Local (25 i 35 anys) 

 Lliurament premis "Tour à la Voile 2017" 

 Lliurament premis XXI Campionat de Futbol Platja 2017 

 Espectacle poeticomusical: Carme Vilà i Ignasi Tomàs 

 XII Cantada d'Havaneres Badia de Roses 

 Concert de piano a càrrec d'Albert Guinovart 

 Concert de Fröhlich aus Gardelegen 

 Concerts Sons del Món: “Txarango i Gertrudis”, “Tom Jones” i “David Bustamante” 

 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

 BCN, acte MÓN LOCAL X REFERÈNDUM 

 Avinyonet de Puigventòs, acte de presa possessió nova alcaldessa 

 Albanyà, inauguració observatori astronòmic  

 Peralada, espectacle inaugural del 31è Festival Castell de Peralada 

 Mollet del Vallès, lliurament diplomes curs formació bàsica per a bombers 2017. 
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 Pedret i Marzà, inauguració del Centre de tractament de residus de l'Alt Empordà. 

 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 

 

 Empordà TV (notícies, entrevistes, etc.) 

 Roda de premsa presentació del cartell Carnaval 2018 

 Roda de premsa Tour à la Voile 2017 

 Roda de premsa presentació Revista de Festa Major 2017 

 Entrevista revista “La Veu” 

 Entrevista telefònica “Xarxa Local” 

 Xat Empordà 

 

 

FELICITACIONS REBUDES 

 

 Dels Srs. Jean Luc et Beatrice Briois pel treball i els esforços que s’estan fent des de 

l’Ajuntament per erradicar els “Top Manta” i per la creació del carril bici. 

 

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR 

 

 A en Joan Jorquera en proclamar-se campió de Catalunya 2017 de Taekwondo  en la 

categoría Sub-21. 

 Al Roses Platja cadet masculí (futbol platja) en revalidar el seu títol de campió de 

Catalunya per al 2017. 

 Al Roses Platja sènior femení (futbol platja) en proclamar-se campió de Catalunya 

2017. 

 Als jugadors Jamal Belfkir, Sergio Jurado, Riudan El Bassri, Wail Belarbi i Soleiman 

Batis com a integrants de l’equip de la selecció Catalana de futbol platja en proclamar-

se campions d’Espanya en la categoria cadet. 
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3.0.- Proposta de dissolució del Registre Municipal de Parelles de Fet i derogació 

de la Ordenança reguladors del mateix. 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient 

 

Proposta de dissolució del Registre Municipal de Parelles de Fet i derogació de la 

Ordenança reguladora del mateix.  

 

Antecedents 

 

1. Per acord de Ple adoptat en data 29 de novembre de 2010, es va aprovar 

definitivament l'Ordenança municipal reguladora del registre de Parelles de Fet, per la 

qual s'acordava la creació de l'esmentat registre. El text íntegre de l'Ordenança va ser 

publicada el BOP núm. 247 de 28 de desembre de 2010.  

 

2. Creació del Registre Únic de Parelles Estables, amb adscripció al Departament 

competent en matèria de dret civil, i amb atribució de la competència a la Direcció 

General de Dret i d'Entitats Jurídiques, amb entrada en vigor el dia 1 d’abril de 2017. 

 

3. Consta a l’expedient la pre-proposta de la regidora l’Àrea en els mateixos termes que 

aquesta proposta 

 

4. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret  

 

1. Decret llei 3/2015, de 6 d'octubre, de modificació de la Llei 25/2010, de 29 de juliol, del 

llibre segon del Codi Civil de Catalunya, relatiu a la creació del Registre de parelles 

estables -validat pel Ple del Parlament, en la sessió de 19 de novembre de 2015- va 

determinar la creació d'un Registre Únic de Parelles Estables, amb adscripció al 

Departament competent en matèria de dret civil, i amb atribució de la competència a la 

Direcció General de Dret i d'Entitats Jurídiques.  
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2. Ordre JUS744/2017, de 28 de març ha aprovat el reglament del registre de parelles 

estables de Catalunya, que entre d'altres aspectes, preveu que les parelles estables 

inscrites en registre municipals puguin aportar, a efectes de constància, la certificació 

d'inscripció emesa per l'Ajuntament corresponent per inscriure's en el Registre únic 

esmentat. L'Entrada en vigor s'ha produït el dia 1 d'abril de 2017.  

 

3. Resolució JUS/672/2017 de 29 de març, s'ha acordat delegar-ne les competències a 

les persones titulars de les direccions dels serveis territorials del departament de Justícia 

de cada demarcació.  

 

4. Informe jurídic emès en data 9 de juny de 2017 al respecte. 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea de Serveis Generals, senyora Montse 

Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Dissoldre el Registre Municipal de Parelles de Fet d’aquest Ajuntament i derogació de 

la corresponent Ordenança reguladora, per considerar que la competència correspon al 

Registre Únic de Parelles Estables de Catalunya, sense perjudici del dret de les persones 

interessades a demanar certificació de les inscripcions realitzades durant la seva 

vigència, de conformitat amb l'article 6 de l'Ordre JUS744/2017, de 28 de març. 

 

2. Comunicar aquesta dissolució a totes les persones inscrites en l’esmentat registre. 

 

3. Publicar al Butlletí Oficial de la Província, a dos diaris de màxima difusió de la comarca, 

a la pàgina web municipal i difondre a través de les xarxes socials. per tal que totes les 

persones interessades en puguin tenir coneixença, i en el seu cas, procedeixin a 

inscriure's en el Registre Únic de la Generalitat. Exp.: 2017/004084 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDOR PONENT 
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Sra. Montse Mindan.- Teníem una Ordenança que regulava la inscripció de les parelles 

de fet. El 19 de novembre de 2015, es va determinar la creació d’un registre únic de 

parelles de fet que està a la Generalitat de manera que el Registre de l’Ajuntament cessa.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- El nostre grup municipal, ja a la Comissió Informativa, va manifestar que 

la part que més ens preocupava de la proposta era el fet que les parelles que havien 

estat durant uns anys inscrites no perdessin cap dret adquirit o cap antiguitat, per dir-ho 

de forma descriptiva. Un cop certificat que aquests no perden cap d’aquests drets, el 

nostre grup votarà a favor de la proposta. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDOR PONENT 

 

Sra. Montse Mindan.- A aquesta pregunta es va respondre que es guardaria sempre a 

l’Arxiu per si, en qualsevol moment, alguna parella volgués demanar un certificat de la 

convivència. 

 

 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 

Vots a favor: TRETZE (13) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: QUATRE (4) Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. 

Valdera. 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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4.0.- Autoritzar al treballador municipal Víctor Bazán Marruecos la compatibilitat 

de l'activitat pública amb la privada per a l'exercici de la professió de 

cambrer 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

El senyor Víctor Bazán Marruecos sol·licita la compatibilitat de l'activitat pública amb 

l'activitat privada per exercir la professió de cambrer. 

 

Antecedents 

 

1. El senyor Víctor Bazán Marruecos ha sol·licitat que li sigui concedida l’autorització de 

compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública que desenvolupa i la privada que 

s’expressa tot seguit:  

 

Activitat pública: personal funcionari  

Lloc de treball: conserge d’instal·lacions esportives 

Jornada setmanal: 37 hores 30 minuts  

 

Activitat privada: cambrer 

Horari: fora de l’horari de treball de l’activitat pública  

 

2. Consta a l’expedient l’informe favorable del cap de Recursos Humans. 

 

3. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 
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Primer. El règim d’incompatibilitats del personal al servei de les corporacions locals està 

regulat a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de 

les Administracions públiques, com a normativa bàsica; la Llei 21/1987, de 26 de 

novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la Generalitat; el 

Reial decret 598/1985, de 30 de novembre, sobre incompatibilitats del personal al servei 

de l’Administració de l’Estat, de la Seguretat Social i dels ens, organismes i empreses 

dependents; i el capítol segon del títol sisè del Reglament del personal al servei de les 

entitats locals.  

 

Segon. D’acord amb allò que estableixen els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987 i 

concordants de la Llei 53/1995, es pot autoritzar al personal comprés a l’esmentada 

normativa per a l’exercici d’activitats privades i d’acord amb les limitacions i condicions 

que els esmentats preceptes estableixen.  

 

Tercer. En aquest sentit, queda prohibit el desenvolupament d’activitats privades, incloses 

les de caràcter professional que es relacionen directament amb les que desenvolupa 

l’Ajuntament, o en els assumptes en què el funcionari o treballador autoritzat, intervingui o 

hagi intervingut en els últims anys o que hagi d’intervenir per raó del seu càrrec.  

 

Quart. D’acord amb els articles 12.2 i 21 de la Llei 21/1987, la dedicació horària a 

l’activitat privada que sol·licita realitzar l’interessat no pot superar la meitat de la jornada 

ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es pot produir cap tipus de coincidència 

horària entre ambdues activitats, ni tan sols de forma esporàdica.  

 

Cinquè. L’autorització quedarà automàticament sense efecte en el cas de canvi de lloc en 

el sector públic o de modificació de les condicions del lloc de treball.  

 

Sisè. Així mateix, l’article 14 de la Llei 53/1984 estableix que l'exercici d'activitats 

professionals, laborals, mercantils o industrials anés de les Administracions Públiques 

requerirà el previ reconeixement de compatibilitat. La resolució motivada reconeixent la 

compatibilitat o declarant la incompatibilitat, que es dictarà en el termini de dos mesos, 

correspon al Ministeri de la Presidència, a proposta del Sotssecretari del Departament 

corresponent; a l'òrgan competent de la Comunitat Autònoma o al Ple de la Corporació 

Local, previ informe, si escau, dels Directors dels Organismes, Ens i Empreses públiques. 
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Els reconeixements de compatibilitat no podran modificar la jornada de treball i horari de 

l'interessat i quedaran automàticament sense efecte en cas de canvi de lloc en el sector 

públic. 

 

Els qui es trobin autoritzats per a l'acompliment d'un segon lloc o activitat públics hauran 

d'instar el reconeixement de compatibilitat amb tots dos. 

 

Setè. D’acord amb l’article 50.9, del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual 

s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les Entitats Locals, 

correspon al Ple l’autorització o denegació de compatibilitat del personal al servei de 

l’entitat local.  

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals s’adopta el 

següent  

 

ACORD: 

 

1. Autoritzar al treballador municipal Víctor Bazán Marruecos la compatibilitat de l'activitat 

pública amb la privada per a l'exercici de la professió de cambrer, atès que es tracta 

d’una activitat que no es relaciona directament amb les que desenvolupa a l’Ajuntament, 

ni en els assumptes en què intervé o ha intervingut en els últims anys o que hagi 

d’intervenir per raó del seu càrrec, sempre que la dedicació horària a l’activitat privada 

que sol·licita realitzar no superi la meitat de la jornada ordinària desenvolupada a 

l’Administració, ni es produeixi cap tipus de coincidència horària entre ambdues activitats, 

ni tan sols de forma esporàdica.  

 

2. Informar a l’interessat:  

 

a. Que l’exercici de l’activitat privada que es reconeix està subjecte a les 

condicions i limitacions establertes en els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 

21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de 

l’Administració de la Generalitat.  
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b. Que en cap cas la suma de les jornades de l’activitat pública i la privada no pot 

superar la jornada ordinària de l’administració, incrementada en un 50%.  

 

c. Que l’autorització de compatibilitat està condicionada a l’acompliment estricte 

de la jornada i l’horari en els llocs de caràcter públic i restarà automàticament 

sense efecte en cas de canvi de lloc en el sector públic i de modificació de les 

condicions del lloc de treball.  

 

d. Que l’Ajuntament podrà requerir-li que presenti nòmines, rebuts o altres 

documents que justifiquin la durada de la jornada del segon lloc a l’exercici públic 

o de l’activitat privada per a l’exercici de la qual hagi obtingut el reconeixement o 

l’autorització de la compatibilitat.  

 

3. Notificar-ho a l’interessat. 

 

4. Comunicar-ho al Departament de Recursos Humans pel seu coneixement i als efectes 

oportuns. 

 

5. Contra la resolució, que posa fi a la via administrativa, es pot interposar recurs 

contenciós administratiu davant del Jutjat del Contenciós Administratiu de Girona o bé, 

alternativament, si el domicili és en una altra província, davant els jutjats contenciosos 

administratius amb competència territorial a la província de la localitat on es resideixi en 

el termini de dos mesos a comptar des de l’endemà al de la recepció de la notificació. 

 

6. Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant del 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des de l’endemà al de la 

recepció de la notificació. Exp.: 2017/004860. 

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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5.0.- Segona addenda económica al conveni de col·laboració entre el 

Departament d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de 

Roses per al Pla Educatiu d'entorn curs 2016-2017 

 

La senyora Anna Jorquera, responsable de l'Àrea d’Ensenyament, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

>> 

Segona addenda econòmica al conveni de col·laboració entre el Departament 

d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Roses per al Pla 

Educatiu d'entorn curs 2016-2017. 

< 

Antecedents 

 

1. Amb data 18 d’octubre de 2016 el Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 

Catalunya i l’Ajuntament de Roses van subscriure un conveni de col·laboració en matèria 

de llengua, interculturalitat i cohesió social, mitjançant el Pla Educatiu d’Entorn. 

 

2. Amb data de 4 de febrer de 2017 es va signar una addenda al conveni esmentat per tal 

de concretar l’import de les despeses destinades al desenvolupament de les actuacions 

durant el curs escolar 2016/2017. El Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 

Catalunya col·laborava aportant la quantitat de 6400 euros i l’Ajuntament de Roses 

aportant la quantitat de 1920 €. 

 

3. La Generalitat de Catalunya en data de Registre General d’Entrada 25 de maig de 

2017 núm. 10266, tramet una segona  Addenda al conveni de col·laboració entre la 

Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament d'Ensenyament i l'Ajuntament de 

Roses per al Pla educatiu d'entorn del curs 2016-2017. A la clàusula primera s’estableix 

que el Departament d’Ensenyament de la Generalitat col·laborarà aportant la quantitat de 

1500 euros  destinats al desenvolupament de tallers adreçats a famílies en l’àmbit de la 

salut per tal d’implicar-les en la gestió i promoció d’estils de vida saludables, en els 

centres de màxima complexitat, durant l’any 2017.  Aquesta addenda serà vigent des del 
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moment de la seva signatura, amb efectes des de l’1 de gener de 2017  fins el 31 de 

desembre de 2017. 

 

4. Consta a l’expedient informe favorable de la tècnica de l’Àrea. 

 

5. S’ha emès un informe jurídic i d’Intervenció favorables 

 

6. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de Bases de Règim Local.  

Segon.-Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya  

Tercer.-Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats 

i serveis dels ens locals.  

Quart.- Llei 40/2015, d’1 d’octubre, del règim jurídic del sector públic  

<< 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Ensenyament, senyora Anna Jorquera, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

>> 

1. Aprovar una segona addenda al conveni de col·laboració entre la Generalitat de 

Catalunya, mitjançant el Departament d'Ensenyament, i l'Ajuntament de Roses per al Pla 

educatiu d'entorn del curs 2016-2017. 

 

2. Notificar a la Generalitat de Catalunya, Departament d’Ensenyament, aquest acord. 

 

3. Comunicar al Departament d’intervenció i tresoreria aquest acord per al seu 

coneixement i als efectes oportuns. 
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4. Entre Administracions Públiques no procedeix recurs en via administrativa, només 

requeriment potestatiu davant l’òrgan que ha dictat l’acte, previ al recurs contenciós 

administratiu (art. 44 LJCA).  

<< 

Exp.: 2017/004979 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Votarem a favor d’aquest punt com ja hem fet en els altres punts 

relacionats que han passat en plens anteriors tot i que pensem que s’hauria de tornar a 

fer una aposta econòmica molt més forta cap als plans educatius d’entorn i, sobretot, en 

ciutats com Roses que té una necessitat molt més pronunciada.  

 

De totes maneres és un primer pas per recuperar el Pla educatiu d’entorn municipal que 

vàrem conèixer fa uns anys endarrere i que, juntament amb les activitats de reforç a 

l’estudi, que han quedat en el taller de deures que es fa al Mercat Cobert, hem d’intentar  

aconseguir l’excel·lència educativa desitjada.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Nosaltres també estem en la línia del regidor d’Esquerra 

Republicana que trobem a faltar més pressupost. 

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 

Vots a favor: TRETZE (13) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CAP (0)  
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Abstencions: QUATRE (4) Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. 

Valdera.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

INTERVENCIÓ DE LA REGIDORA PONENT 

 

Sra. Anna Jorquera.- En resposta a les dues intervencions dir que, en el seu moment, ja 

es va reservar una partida que no era obligació fer però que el departament va considerar 

oportú. S’han mantingut sempre aquests 30.000 euros per fer els tallers d’estudi. A més a 

més, avui hem estat reunits amb l’Àrea de Cultura per mirar espais per poder començar 

l’Aprenem jugant, ja que tenim moltes activitats previstes per aquesta tardor.  

 

Afegir que dins del Pla educatiu d’entorn hem fet uns tallers d’estudi específics per nois i 

noies dels instituts, bàsicament de l’ESO, que tinguin assignatures pendents d’exàmens 

al setembre per tal de poder preparar-se. Crec que aquesta activitat també és una bona 

notícia i que va lligada una mica amb el que ha comentat el senyor Gerard Teixidó de 

l’èxit educatiu. 

 

 

 

6.0.- Proposar al Dep. de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de 

Catalunya la fixació dels dos dies de festa local de Roses 2018 

 

El senyor Francesc Giner, responsable de l'Àrea de Cultura i Festes, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

El Departament de Treball, Afers Socials i Famílies sol·licita a l'Ajuntament de Roses que 

proposi les dues festes locals de Roses per a l'any 2018. 

 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: f65ecdb8-dba5-4e64-a1e8-bf4e704bdda7.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 3 de 3 

Antecedents 

 

1.  En data 13 de juny de 2017 (RE: 11575) el Departament de Treball, Afers Socials i 

Famílies de la Generalitat de Catalunya comunica que un cop publicada l’Ordre de festes 

laborals per a l’any 2018, s’inicia la preparació de l’Ordre de Festes Locals a Catalunya 

per a l’any 2018. 

 

Per aquest motiu, d’acord amb l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors que indica que 

de les catorze festes laborals, dues tindran caràcter local, i d’acord amb el Decret 

177/1980, de 3 d’octubre, en el qual s’estableix que les dues festes locals seran fixades 

per Ordre de la Consellera de Treball, Afers Socials i Famílies, a proposta dels municipis 

respectius, cal que aquest Ajuntament faci arribar les seves propostes de festes locals, 

tenint en compte que: 

 

a) L’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal com estableix l’article 46 del 

Reial decret 2001/1981, de 28 de juliol. 

 

b) Els dies proposats no podem escaure’s en diumenge ni coincidir amb cap dels dies 

festius que s’indiquen a l’Ordre TSF/101/2017, de 25 de maig, publicada al DOGC núm. 

7381, de 31 de maig de 2017, per la que s’estableix el calendari oficial de festes laborals 

a Catalunya per a l’any 2018, i que són les següents: 

 

1 de gener (Cap d’Any), 6 de gener (Reis), 30 de març (Divendres Sant), 2 d’abril 

(Dilluns de Pasqua Florida), 1 de maig (Festa del Treball), 15 d’agost (l’Assumpció), 

11 de setembre (Diada Nacional de Catalunya), 12 d’octubre (Festa Nacional 

d’Espanya), 1 de novembre (Tots Sants), 6 de desembre (Dia de la Constitució), 8 de 

desembre (la Immaculada), 25 de desembre (Nadal) i 26 de desembre (Sant Esteve). 

 

2. El regidor de Cultura i Festes proposa assenyalar com a festes locals de Roses per a 

l’any 2018 els dies 9 i 12 de febrer, atès que es creu convenient que les dues festes 

locals coincideixin amb la festa del Carnaval. Cap d’aquests dies no escau en diumenge 

ni coincideix amb cap festa oficial fixada per la Generalitat. 

 

3. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 
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Fonaments de dret 

 

Primer. L’Ordre TSF/101/2017, de 25 de maig, publicada al DOGC núm. 7381, de 31 de 

maig de 2017, estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya per a l’any 

2018.  

 

Segon. L’art. 37.2 de l’Estatut dels Treballadors estableix que de les catorze festes 

laborals, dues tindran caràcter local. 

 

Tercer. El Decret 177/1980, de 3 d’octubre, estableix que les dues festes locals seran 

fixades per Ordre de la Consellera de Treball, Afers Socials i Famílies, a proposta dels 

municipis respectius. 

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea de Cultura i Festes, senyor Francesc Giner, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Proposar al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de 

Catalunya que fixi, com a dies de festa local a Roses per a l’any 2018, els dies 9 i 12 de 

febrer, atès que es creu convenient que les dues festes locals coincideixin amb el 

divendres i dilluns de Carnaval, i tenint en compte que cada d’aquests dies no escau en 

diumenge ni coincideix amb cap festa oficial fixada per la Generalitat, d’acord amb l’Ordre 

TSF/101/2017, de 25 de maig, publicada al DOGC núm. 7381, de 31 de maig de 2017. 

 

2.  Comunicar l’adopció de l’esmentat acord al Departament de Treball, Afers Socials i 

Famílies de la Generalitat de Catalunya. 

 

Exp.: 2017/005600 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: f65ecdb8-dba5-4e64-a1e8-bf4e704bdda7.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 3 de 3 

Sra. Verònica Medina.- El nostre grup municipal votarà a favor de la proposta perquè: 

d’una banda tots els ajuntaments tenen dret a escollir dues festes de caràcter local 

fixades per la Generalitat de Catalunya; i per l’altra, perquè cal consolidar el Carnaval de 

Roses com la nostra major d’hivern, una festivitat que ha de significar el gaudi de tota la 

gent del nostre municipi i d’aquella que ens visita durant aquests dies.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 

Vots a favor: QUINZE (15) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner i Fèlix 

Llorens.  

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: DOS  (2) José M. Alvarez i José A. Valdera. 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

  

 

7.0.- Donació del senyor Joan Salellas Pastor de documentació de la seva família 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

El senyor Joan Salellas Pastor proposa l'acceptació de la donació a l'Arxiu Municipal de 

Roses, de documentació de la seva família. 

 

Antecedents 
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1. En data 21 de gener de 2014, E1088, el senyor Joan Salellas Pastor ha sol·licitat 

l'acceptació de la donació de documentació de la seva família a l'Ajuntament de 

Roses. 

 

2. En data 9 de juny de 2017, el tècnic d’arxiu i gestió documental ha emès un informe 

favorable en relació amb aquest assumpte. 

 

3. S’ha emès un informe jurídic favorable. 

 

4. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

Segon.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya. 

Tercer.- Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni 

dels ens locals. 

Quart.- Real decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

de Propietat intel·lectual, regularitzant i armonitzant les disposicions legals vigents sobre 

la màteria. 

Cinquè.- Llei 20/2015, de 29 de juliol, de modificació de la Llei 10/2001, de 13 de juliol, 

d’arxius i documents. 

 

Per la qual cosa, d’acord amb l’article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 

novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de 

les entitats locals es formula el següent 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, senyora 

Montse Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 
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1. Aprovar la donació del senyor Joan Salellas Pastor de documentació de la seva 

família a l'Ajuntament de Roses. 

 

2. Expressar l'agraïment al senyor Joan Salellas Pastor per l'acte de liberalitat i de 

servei cultural i social que ha realitzat envers la vila de Roses, manifestant, alhora, 

la importància que accions com aquesta esdevinguin un costum usual que 

enriqueixin el patrimoni documental històric del nostre poble.  

 

3. Notificar a l'interessat aquest acord. 

 

4. Contra aquesta resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà 

interposar recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós 

Administratiu de Girona, en el termini de dos mesos a comptar des del dia hàbil 

següent al de la seva notificació.  

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició 

davant el mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del 

dia hàbil següent al de la seva notificació. 

No obstant es podrà interposar qualsevol altre recurs o reclamació, que consideri  

oportú, en defensa dels seus interessos. 

 Exp.: 2014/000511 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Com ja hem fet en plens anteriors agraïm, un cop més, al senyor Joan 

Salellas, i a la resta de gent que avui també passen per Ple, les seves donacions.  

 

Una vegada més, recordem que donacions d’aquest estil, com bé diu l’acord, serveixen 

per ampliar el patrimoni municipal i per ampliar el material que servirà a anar construint, 

de mica en mica, la nostra història fent un treball d’investigació que permeti anar 

coneixent, mantenint la memòria col·lectiva, tota la nostra forma de viure, la nostra forma 

d’anar creixent com a ciutat... i, per tant, és molt important que tots aquells ciutadans que 

puguin tenir documentació interessant i que creguin que pot estar ben cuidada – que ho 
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estarà segur – a les dependències municipals de l’Arxiu i a disposició de molts 

investigadors, faran un gran servei públic fent l’oferta.  

 

Això s’estén, tant a aquest punt com als posteriors. Aprofitem per comentar, que tal com 

es va dir en el Ple anterior – arran del comentari del portaveu d’Unió municipal – tot i que 

és un tema que tractarem després en un punt posterior, estaria bé que es permetés que 

gent que fa donacions al municipi, en els moments en què passa pel Ple, poguessin 

intervenir i dir unes paraules explicant quins són els motius que l’han portat, o quina és la 

naturalesa del material que aporta. Crec que seria una deferència bonica, tant per les 

pròpies persones que aporten com la gent de Roses. 

  

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Ens afegim als agraïments i reflexionar, en clau de futur, al 

plantejament d’un arxiu municipal, ja que vistes les donacions i les necessitats que a 

Roses es van incrementant, creiem que hauríem de pensar en quines dependències 

necessitem per tenir tota aquesta documentació en les millors condicions possibles.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Donar les gràcies al senyor al senyor Joan Salellas per l’aportació de 

la seva documentació a l’Ajuntament. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Sense cap mena de dubte, agrair al senyor Joan Salellas 

Pastor aquesta donació que fa de la seva família i a animar a tots els rosincs que tinguin 

ganes de donar la seva documentació, que la facin arribar.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- En primer lloc, agrair al portaveu d’Esquerra Republicana aquesta 

menció que ha fet a unes paraules que vaig dedicar en el passat Ple, en què vaig dir que 

estaria molt bé que a aquella gent que fa aquest tipus de donació, que a més serveixen 

per enriquir el nostre patrimoni cultural i conèixer molt millor el nostre municipi puguin 

intervenir en l’acta de donació del Ple municipal i explicar-nos una mica quin tipus de 

documentació és la que lliuren i també que nosaltres puguem agrair-li personalment 

aquest tipus de donacions. 

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.    

  

 

 

8.0.- Donació de la senyora M. Àngels Arjona Crusellas d'un plànol dels fars de la 

província de Girona de l'any 1920. 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Donació d'un plànol dels fars de la província de Girona de 1920 per part de la senyora 

Maria Àngels Arjona Crusellas a l'Ajuntament de Roses. 

 

Antecedents 

 

1. En data 24 de març de 2014, E4516, la senyora Maria Àngels Arjona Crusellas 

proposa la donació d'un plànol dels fars de la província de Girona de 1920 a 

l'Ajuntament de Roses. 
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2. En data 8 de juny de 2017, el tècnic d’arxiu i gestió documental ha emès un informe 

favorable en relació amb aquest assumpte. 

 

3. S’ha emès un informe jurídic favorable. 

 

4. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.  

Segon.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya.  

Tercer.- Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni 

dels ens locals.  

Quart.- Real decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

de Propietat intel·lectual, regularitzant i harmonitzant les disposicions legals vigents sobre 

la matèria.  

Cinquè.- Llei 20/2015, de modificació de la Llei 10/2001, de 13 de juliol, d’arxius i 

documents. 

 

Per la qual cosa, d’acord amb l’article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 

novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de 

les entitats locals es formula el següent 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, senyora 

Montse Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar la donació d'un plànol dels fars de la província de Girona de 1920 per 

part de la senyora Maria Àngels Arjona Crusellas a l'Ajuntament de Roses. 

 

2. Expressar l'agraïment a la senyora Maria Àngels Arjona Crusellas per l'acte de 

liberalitat i de servei cultural i social que ha realitzat envers la vila de Roses, 
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manifestant, alhora, la importància que accions com aquesta esdevinguin un 

costum usual que enriqueixin el patrimoni documental històric del nostre poble.  

 

3. Notificar a la interessada aquest acord. 

 

4. Contra aquesta resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà 

interposar recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós 

Administratiu de Girona, en el termini de dos mesos a comptar des del dia hàbil 

següent al de la seva notificació.  

  Alternativament i  de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició  

davant  el mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del 

dia hàbil següent  al de la seva notificació. 

  No  obstant  es podrà  interposar  qualsevol altre  recurs  o  reclamació,  que 

consideri  oportú, en defensa dels seus interessos. 

 

 Exp.: 2014/001831 

 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 

 

Sra. Montse Mindan.- Entenc que reiterem les intervencions anteriors i li farem arribar 

l’agraïment. 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

9.0.- Donació del senyor Jordi Valls Pedrol de 12 postals de Roses de l'any 1965 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 
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Donació del senyor Jordi Valls Pedrol de la col·lecció de 12 postals "Así es Rosas" de 

l'any 1965 a l'Ajuntament de Roses. 

 

Antecedents 

 

1. En data 10 de novembre de 2015, E16346, el senyor Jordi Valls Pedrol ha sol·licitat 

l'acceptació de la donació de 12 postals "Así es Rosas" de l'any 1965 a l'Ajuntament 

de Roses. 

 

2. En data 9 de juny de 2017, el tècnic d’arxiu i gestió documental ha emès un informe 

favorable en relació amb aquest assumpte. 

 

3. S’ha emès un informe jurídic favorable. 

 

4. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.  Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

Segon. Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya. 

Tercer. Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni 

dels ens locals. 

Quart. Real decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

de Propietat intel·lectual, regularitzant i armonitzant les disposicions legals vigents sobre 

la màteria. 

Cinquè. Llei 20/2015, de 29 de juliol, de modificació de la Llei 10/2001, de 13 de juliol, 

d’arxius i documents. 

 

Per la qual cosa, d’acord amb l’article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 

novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de 

les entitats locals es formula el següent 
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A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, senyora 

Montse Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar la donació de la col·lecció de 12 postals "Así es Rosas" de l'any 1965 

per part del senyor Jordi Valls Pedrol a l'Ajuntament de Roses. 

 

2. Expressar l'agraïment al senyor Jordi Valls Pedrol per l'acte de liberalitat i de 

servei cultural i social que ha realitzat envers la vila de Roses, manifestant, alhora, 

la importància que accions com aquesta esdevinguin un costum usual que 

enriqueixin el patrimoni documental històric del nostre poble.  

 

3. Notificar a l'interessat aquest acord. 

 

4. Contra aquesta resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà 

interposar recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós 

Administratiu de Girona, en el termini de dos mesos a comptar des del dia hàbil 

següent al de la seva notificació.  

Alternativament i  de   forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició 

davant el mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del 

dia hàbil següent  al de la seva notificació. 

No obstant es  podrà interposar qualsevol altre recurs o reclamació, que consideri 

oportú, en defensa dels seus interessos. 

 

 Exp.: 2015/005247 

 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 

 

Sra. Montse Mindan.- Com en les intervencions anteriors li farem arribar l’agraïment. 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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10.0.- Conveni entre l'Ajuntament de Roses i el Consell Comarcal de l'Alt Empordà 

per a l'execució del Projecte Tècnic de Joventut 2017 

 

La senyora Anna Jorquera, responsable de l'Àrea de Joventut, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Assumpte: Ratificar el decret d’alcaldia número 2208/30.06.2017, relatiu al conveni entre 

l’Ajuntament de Roses i el Consell Comarcal de l’Alt Empordà amb  l’objecte d’establir els 

termes de mútua col·laboració per a l’execució del Projecte Tècnic de Joventut per l’any 

2017. 

 

Antecedents 

 

1. Mitjançant decret d’alcaldia número 2208/30.06.2017 es va acordar el següent: 

 

- Aprovar la subscripció del conveni entre l’Ajuntament de Roses i el Consell Comarcal de 

l’Alt Empordà amb l’objecte d’establir els termes de mútua col·laboració pel 

desenvolupament del Projecte Tècnic de Joventut, amb una vigència d’un any a partir de 

la signatura del conveni. 

 

- Aprovar la despesa de 23.660,30 Euros a favor del Consell Comarcal de l’Alt Empordà, 

amb càrrec a l’aplicació pressupostària 17.62.3371.4650000, del vigent pressupost. 

 

-  Notificar el present acord al Consell Comarcal de l’Alt Empordà. 

 

- Comunicar el present acord al departament d’intervenció, pel seu coneixement i efectes 

oportuns. 

 

- Publicar el Conveni signat al Portal de Transparència de l’Ajuntament de Roses, segons 

articles 8 i 9 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la 

informació pública i bon govern. 
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- Ratificar aquest acord pel Ple de la corporació. 

 

- Entre Administracions Públiques no procedeix recurs en via administrativa, només 

requeriment potestatiu davant l’òrgan que ha dictat l’acte, previ al recurs contenciós 

administratiu (art. 44 LJCA). 

 

2. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea de Joventut, senyora Anna Jorquera, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Ratificar el decret d’alcaldia número 2208/30.06.2017, relatiu al conveni entre 

l’Ajuntament de Roses i el Consell Comarcal de l’Alt Empordà amb  l’objecte d’establir els 

termes de mútua col·laboració per a l’execució del Projecte Tècnic de Joventut per l’any 

2017.Expedient número: 2017/005318. 

 

 

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 

 

Sra. Anna Jorquera.- És un conveni que hem fet amb el Consell Comarcal per tal de tenir 

un tècnic a l’Àrea de Joventut el qual ens el facilita el Consell Comarcal però que, el seu 

sou, el tenim inclòs a la partida de Joventut.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sra. Verònica Medina.- Des del grup d’Esquerra Republicana de Roses, celebrem que 

l’Àrea de Joventut pugui tornar a comptar amb la figura d’un tècnic de joventut, malgrat 

sigui a mitja dedicació, després de gairebé nou anys de mancança.  

 

La figura del tècnic de joventut és clau pel desplegament de les polítiques de joventut, ja 

que és qui les elabora, planifica i està en contacte directe amb els joves del municipi. Per 
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aquesta raó, entenem que tots els municipis que vulguin invertir en polítiques de joventut 

haurien de tenir un referent tècnic. Per tant, estem satisfets que l’Ajuntament hagi signat 

aquest Conveni amb el Consell Comarcal de l’Alt Empordà per tal que Roses pugui 

recuperar aquesta figura.  

 

Des d’Esquerra Roses, encoratgem a aquesta persona perquè pugui tirar endavant un 

projecte juvenil en benefici dels joves de Roses sorgit de les seves necessitats, 

mancances i interessos dels nostres joves per tal de poder donar respostes i solucions. 

Donat que confiem que així serà, el nostre grup hi votarà favor.    

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Una mica en la línia marcada per la companya d’Esquerra 

Republicana dir que el nostre municipi – el qual té un important nombre de funcionaris i 

tècnics – en una àrea tan important com és la joventut, no entenc com fins ara no teníem 

un tècnic. Veiem que falten polítiques per la joventut de Roses per la qual cosa com és 

possible que haguem tingut un tècnic fins a aquest moment. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Doncs li responc jo al senyor José Antonio Valdera perquè se li va 

explicar en els pressupostos de l’any passat. Se li va dir que la figura a la plantilla, és a 

dir la plaça de tècnic de joventut, no hi és i amb la prohibició que tenim de la Llei de 

pressupostos de l’Estat no podem ampliar la plantilla. Això ja es va explicar i per això es 

va dir que s’havia buscat una solució. Aquesta solució que es va trobar per poder 

incorporar una persona que ajudés al Departament de Joventut va ser fer un conveni amb 

qui ens podia fer arribar aquesta figura que és el Consell Comarcal.  

 

Així es va posar en els pressupostos la partida necessària i es va aprovar en aquest 

plenari perquè poguéssim tenir un tècnic de joventut. Per tant, des de l’inici d’aquesta 

legislatura, aquesta plaça no ha estat possible convocar-la senzillament perquè no 
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existeix en plantilla. El senyor Valdera no ho deu recordar però li recordo que es va 

explicar el perquè no teníem tècnic de joventut. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Crec que fa gairebé dos anys i mig que vostès governen i també 

governaven abans. La pregunta, doncs, és de quan falta aquest tècnic municipal. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Aquesta figura de tècnic municipal es va eliminar amb el 

quadripartit perquè abans sí que existia. Es va considerar que no feia falta, es va eliminar 

i quan va tornar una altra vegada a incorporar-se l’anterior legislatura, no es va promoure 

la plaça i quan es va voler proveir, recordo que des del 2012, la Llei de pressupostos – tot 

i que ara és menys restrictiva – ens impedia ampliar la plantilla. Del 2012 al 2015 van cinc 

anys. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Sí però vostès governen des del 2011, per tant sis anys i escaig 

després, cobreixen aquesta plaça, òbviament a mitja jornada. Crec que aquesta solució 

arriba tard, mai és tard, però des del punt de vista de la joventut que és una àrea 

important al nostre municipi, crec que hagués estat molt més adient i vostès haguessin 

demostrat una millor soltura, o cintura, política hagués aprovat aquesta plaça amb més 

temps. 

 

De totes maneres, mai és tard, però repetir que vostès han tingut sis anys i mai ho han 

fet. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- Això no és cert, ja que nosaltres vàrem entrar al 2011. Els primers 

pressupostos que vàrem aprovar van ser els del 2012 i aquest any ja no es va permetre. 

Per la qual cosa, si el senyor José Antonio Valdera calcula, no vam estar a temps. 

 

Potser podríem haver pensat en una solució abans. Aquesta és la que hem trobat amb el 

Consell Comarcal. Nosaltres per crear una plaça tenim impossibilitat i el senyor Valdera 

ho sap. Jo només li he respost perquè el regidor ha dit que no sabia perquè no hi ha una 

figura de tècnic. I li responc que no hi ha una figura de tècnic propi per aquest motiu que li 

he donat. 

 

 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 

Vots a favor: CATORZE (14) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner, Fèlix Llorens i José A. Valdera. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: TRES (3) Manel Escobar, Àngel Tarrero i José M. Alvarez.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

  

 

 

 

11.0.- Rehabilitació de l'immoble del carrer de Sant Josep, 11 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 
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Projecte de rehabilitació de l’immoble del carrer de Sant Josep, 11 de Roses, d’iniciativa 

municipal. 

 

Antecedents 

 

1. L’edifici de titularitat municipal situat al carrer de Sant Josep, 11, es compon de planta 

baixa i planta pis i, fins fa pocs mesos, s'ha utilitzat com a magatzem i garatge i, 

actualment, el seu estat és precari, i cal realitzar una actuació de rehabilitació, per poder 

mantenir l’edifici útil i donar exemple pel que fa al bon estat i la presentació dels immobles 

municipals, en benefici de la bona imatge urbana. 

 

2. El maig del 2017, els serveis tècnics de l’Àrea d’Urbanisme redacten el document 

anomenat «Projecte de rehabilitació de l’immoble del carrer de Sant Josep, 11», que 

compta amb un pressupost d’execució per contracte de 79.465,54 € (21% d’IVA inclòs), 

validat amb la referència 1DUN,14/24/34 i 44, de data 26.06.2017.  

 

L’objecte del projecte és l’enderroc de tot l’interior de l'edifici, els sostres, el paviment, els 

envans de distribució i la coberta amb la reposició del teulat per aconseguir o mantenir la 

seva estanquitat interior. També es tractarà la façana per recuperar la imatge original 

posant en relleu els carreus que emmarquen les portes. 

 

3. Amb data 14 de juliol de 2017, els serveis jurídics municipals informen de la tramitació 

a seguir  per a l’aprovació del projecte i assenyalen que: 

- L'òrgan competent per aprovar inicialment el projecte a dalt esmentat, és l’alcaldessa en 

virtut de l’article 21.1.o) de la Llei 7/85, LBRL, atès que aquesta atribució no ha estat 

delegada a la Junta de Govern Local.  

- No obstant això, en aquest cas, la despesa no està inclosa en el pressupost municipal 

de l’any 2017 ni en el programa d’inversió plurianual (2017_2020), per la qual cosa 

l’òrgan competent és el Ple de la corporació. 

 

4. Amb data 14 de juliol de 2017 informa la interventora accidental. 

 

5. El dia 24 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 
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Fonaments de dret 

 

Primer. Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Roses, aprovat el 1993.  

 

Segon. Decret 179/95, de 13 de juny, pel qual s’aprova el reglament d’obres, activitats i 

serveis dels ens locals de Catalunya _ROAS_( DOGC 2066/23.06.1995).  

 

Tercer. Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 

febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012).  

 

Quart. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 

d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006).  

 

Cinquè. Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local_LBRL_ (BOE 

núm. 80, de 03.04.1985).  

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i Medi Ambient, senyor Carles 

Pàramo i Ponsetí, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar inicialment el document anomenat «Projecte de rehabilitació de l’immoble del 

carrer de Sant Josep, 11» redactat pels serveis tècnics municipals de l’Àrea d’Urbanisme 

el maig del 2017, que compta amb un pressupost d’execució per contracte de 79,465,54 

€ (21% d’IVA inclòs),  validat amb la referència 1DUN,14/24/34 i 44, de data 26.06.2017.  

 

2. Sotmetre-ho a informació pública per un període de 30 dies (hàbils) mitjançant la 

publicació d’anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Girona, en un diari de difusió 

comarcal i, juntament amb el projecte, en el tauler electrònic (e-tauler) de la web 

municipal www.roses.cat. 

 

Si no es presenten al·legacions dins el termini d’informació pública, el projecte s’entendrà 

aprovat definitivament sense la necessitat d’adoptar cap altre acord. 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: f65ecdb8-dba5-4e64-a1e8-bf4e704bdda7.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 3 de 3 

 

3. Comunicar aquest acord al Departament d’Intervenció, per al seu coneixement i als 

efectes que convinguin  

 

4. Aquest és un acte de tràmit no susceptible de recurs. Exp.: 2017/003732 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- L’estat de l’edifici és precari i, en benefici de la bona imatge urbana, 

pensem que tenim el programa Roses Posa’t Guapa, per evitar que es continués 

deteriorant, ja que hi ha seriosos problemes al taulat, es va encarregar als propis serveis 

d’Urbanisme de l’Ajuntament un projecte que, únicament consisteix a consolidar. Alhora i 

lògicament, un cop consolidat donar utilitat a aquests dos espais: magatzem i, al que 

dèiem fa un moment que havia servit fa poc i d’una manera molt pràctica, per endreçar-hi 

les motos bàsiques que es fan servir, sobretot de notificació. 

 

Afegir que l’aprovació d’aquest projecte no pressuposa l’inici de les obres immediates, 

entre altres coses perquè no estava contemplat en el pressupost, però com bé sabeu cal 

tenir els documents sempre a punt per al dia que es consideri. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Aprofitant que el senyor Carles Pàramo ha mencionat el 

programa de Roses Posa’t Guapa, demanar si aquest pressupost o aquests diners no 

s’agafaran de la partida de Roses Posa’t Guapa.  

 

 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- En absolut. Això sortirà als pressupostos i si el govern ho vol 

proposar com a modificació dels pressupostos d’inversions. M’he referit a Roses Posa’t 

Guapa pel fet que no podem incentivar a la gent a què arregli les façanes, les pinti i 
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arregli les coses i després deixar-ho de fer. No només per necessitat de cuidar un 

immoble propi de l’Ajuntament perquè no es degradi. Pensem en aquestes cases 

abandonades que hi apareixen rates i altres coses, com molt bé sap el senyor Àlvarez 

sap.  

 

Del que es tracta doncs, és que si tenim aquesta casa que l’Ajuntament va adquirir fa uns 

anys i que, a més a més és útil, la mantenim endreçada i ja està. Repetir doncs, que la 

referència a Roses Posa’t Guapa és només per dir ‘donem exemple’. 

 

 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 

Vots a favor: TRETZE (13) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Manel 

Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: QUATRE  (4) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, José M. Alvarez i José A. 

Valdera. 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

 

12.0.- Moció presentada pel Grup Municipal de Convergència de Roses per donar 

suport al Correllengua 2017 

 

El senyor Marc Danés, responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 
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Moció presentada pel Grup Municipal de Convergència de Roses, representat pel senyor 

Marc Danés i Zurdo, per donar suport al Correllengua 2017.  

 

Antecedents  

 

1. En data 5 de juliol de 2017 (RE: 13202), el senyor Marc Danés i Zurdo, en 

representació del Grup Municipal de Convergència de Roses, presenta una moció a 

l’Ajuntament per donar suport al Correllengua 2017. 

 

2. S’ha emès un informe jurídic i d’intervenció. 

 

3. El dia 17 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Resolució 

 

D’acord amb l’article 12 i 13 del Reglament Orgànic Municipal proposo la inclusió de la 

proposta a l’ordre del dia de la convocatòria el Ple, i que sigui objecte de debat i votació 

en la propera sessió del Ple que se celebri 

 

«MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA DE ROSES DE SUPORT AL 

CORRELLENGUA 2017  

 

Un any més, des de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua Catalana (CAL) 

enceten una nova edició del Correllengua. La CAL es proposa continuar superant l’èxit de 

les edicions anteriors així com seguir augmentant el nombre d’adhesions d’ajuntaments i 

consells comarcals a aquesta iniciativa.  

L’edició de l’any passat va coincidir també amb la concessió a la CAL, per part del 

Govern de la Generalitat, de la Creu de Sant Jordi. La CAL va ser una de les entitats 

guardonades “pel seu treball continuat, al llarg de vint anys, a favor del català, amb el 

suport a polítiques que incrementin el seu ús social, n’afavoreixin la plena normalització i 

reclamin el reconeixement de la unitat de la llengua a tots els territoris on es parla.”  

 

El Correllengua és la iniciativa popular, reivindicativa, lúdica i social a favor de la nostra 

llengua que més arrelament i participació té al nostre país. El seu objectiu principal és la 
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plena normalització de la llengua catalana a través de l’increment del seu ús social. El 

Correllengua 2017 passarà per més 200 poblacions del Principat, la Franja i la Catalunya 

Nord.  

 

El Correllengua 2017, que es va iniciar el proppassat 30 de juny a Tiana i es clourà a 

Perpinyà el 5 de novembre, recull les aportacions i inquietuds de diferents entitats que 

treballen per a la plena normalització del català, com la CAL, la Xarxa de Casals Jaume I, 

Acció Cultural del País Valencià (ACPV), Joves per la Llengua o la Federació d'Entitats 

de la Catalunya Nord.  

 

Des de la sentència del Tribunal Constitucional de 2010, que menysprea la llengua i la 

nació catalanes, fins als atacs rebuts des de tots els estaments de l’estat central, i amb el 

desig d’una gran majoria del poble català d’assolir l’estat propi, creiem que la societat civil 

s'ha de seguir dinamitzant i mobilitzant per tal de garantir el futur de la nostra llengua i el 

seu paper com a eina d’inclusió i cohesió socials. En aquest sentit, creiem que tots els 

ciutadans i les institucions públiques d’aquest país hem de fer possible projectes com 

aquest i vetllar perquè tothom s'impliqui en la defensa de la llengua.  

 

Atesa la necessitat d’assolir la plena normalització del català arreu del territori, convertint-

la en la llengua vehicular i comuna de la nostra societat i en l’element d’integració de les 

persones nouvingudes.  

 

Atesa la celebració dels 21 anys de la iniciativa cívica del Correllengua gràcies al suport 

d’ajuntaments, consells comarcals, associacions i societat civil en general.  

 

Atesa la reivindicació de la figura de Lola Anglada que impulsa el Correllengua 2017, 

exemple de compromís amb els valors cívics, democràtics, catalanistes i feministes.  

 

Atesa la voluntat de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua catalana (CAL), 

organitzadora del Correllengua, de ratificar i augmentar aquest suport i arribar a tots els 

municipis i comarques de parla catalana.  

 

Atès el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest municipi.  
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Els Grups Municipals de Convergència, ERC i GdP proposen al Ple Municipal de 

l'Ajuntament de Roses, l'adopció dels següents acords:  

 

Donar suport al Correllengua 2017 com a instrument reivindicatiu de la societat a favor de 

la plena normalització en l’ús social de la llengua arreu dels territoris de parla catalana i a 

favor de la seva unitat.  

 

Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats a organitzar el Correllengua i 

aportar la infraestructura i l’ajuda necessàries per al bon desenvolupament de les 

activitats programades.  

 

Fer pública aquesta iniciativa i estendre-la a tots els àmbits que siguin propis d’aquesta 

corporació.  

 

Donar suport a les iniciatives de voluntariat promogudes per la CAL i encaminades a 

facilitar l’apropiació i l’ús del català oral entre persones i col·lectius, especialment entre la 

població nouvinguda.  

 

Fer una aportació econòmica, si s’escau, per a l’organització dels actes i el bon 

funcionament del Correllengua 2017.  

 

Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora d’Associacions per la 

Llengua catalana (CAL)  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Com és evident donem suport a la moció en defensa de la llengua 

catalana i al seu ús que hauria de ser, avui en dia, ja totalment normalitzat. De fet, 

nosaltres ja vàrem presentar una moció d’aquestes que impulsa la coordinadora 

d’associacions per la llengua. 

 

Mentre hi hagi atacs a la llengua catalana ja sigui en l’àmbit educatiu, en els mitjans de 

comunicació, en el cinema, en el congrés dels diputats, en l’àmbit de la justícia, en el 
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farmacèutic... i en podríem dir altres haurem de seguir lluitant i defensant la nostra 

llengua que és un dels màxims exponents de la identitat catalana.  

 

Per tant, animem a totes les entitats que vulguin organitzar alguna activitat, taller, 

conferència, etc. per fer-ho i esperem que rebin el total suport de l’administració 

municipal. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Nosaltres, en aquests moments de confrontació i sentiments 

d’atacs per banda i banda considerem que el fet de la llengua és un fet fonamental per 

integrar-nos a tots en una societat o no hi hagi divisió, confrontament i on tots ens sentim 

propietaris d’aquest país.  

 

La llengua, és un vehicle on les diferents sensibilitats catalanes, i dels que ens sentim 

catalans, puguin estar-hi a dintre. Eliminant aquests matisos que, amb els companys 

d’Esquerra Republicana, ja matisarem, nosaltres volem fer esmena a la Lola Anglada una 

defensora de la llibertat concretament que va fer funcionar l’aparell de propaganda de la 

Generalitat en el moment de la Guerra Civil. Va ser membre de la UGT i una conta 

contes. Si recordeu ‘El més petit de tots’ és un dels seus exponents. 

 

Nosaltres votarem a favor de la moció en el benentès que aquest partit el que pretén és 

buscar un consens, en aquests moments, i, com sempre, defensar els valors de la 

llengua catalana aquí i arreu. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Evidentment nosaltres no hi donarem suport a això del correllengua 

perquè aquesta demagògia que es fa d’atacs a la llengua catalana, al centralisme... Jo 

sóc del Partit Popular i puc parlar en català o en castellà i no passa absolutament res. 

Crec que ‘el saber no ocupa lugar’ i tot això és fer una mica de demagògia.  
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Espero que tot això no suposi un cost per als rosincs. El suport, vostès, li poden donar tot 

el que vulguin però és evident que d’això hi haurà alguna associació que, directament o 

indirectament, en visqui una mica d’aquest conte. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Des de Ciutadans dir que a nosaltres ens agrada el català; ens 

agrada anar a Torroella, Vic, Torelló... a tots els llocs a escoltar i parlar el català; que 

tothom expressar-se en català i aquestes paraules tan maques en català. Però això 

d’atacar, menysprear no ho podem recolzar, per la qual cosa nosaltres hi votarem en 

contra. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Tinc un parell de preguntes pel ponent.  

 

Primer, quan parla de la sentència del Tribunal Constitucional 2010 que diu que 

menysprea la llengua i la nació catalana, m’agradaria que concretés una mica els atacs i 

a què es refereix aquest menyspreu d’aquesta sentència. Jo me l’he llegida i no acabo de 

trobar aquest menyspreu tot i que estic a favor, evidentment que cal potenciar el català 

perquè, si no, amb aquesta debilitat enfront amb el castellà – que és una llengua molt 

més parlada o parlada per molta més gent – cal ajudar-la. Però que aquest menyspreu no 

l’acabo de trobar.  

 

En segon lloc, quan parla en els acords de donar suport al correllengua com a instrument 

reivindicatiu de la societat a favor de la plena normalització en l’ús social de la llengua 

arreu dels territoris de parla catalana i a favor de la seva unitat. No sé si es refereix a la 

unitat dels territoris de parla catalana o a favor de la unitat quant a instrument 

reivindicatiu.  
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RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Marc Danés.- Primer de tot, pel que fa a la unitat, la moció parla de la llengua i, per 

tant, és la unitat de la llengua. És objectiu que hi ha a quatre estats europeus que es 

parla el català, de manera que no és una cosa que ens inventem i, si viatgem, podem 

comprovar-ho. Per tant, el que reclama és la unitat d’aquesta llengua i que els pobles que 

la parlen no la perdin perquè com hem dit molt bé, la llengua demostra també una 

manera de ser de cada poble. 

 

Aquesta moció jo l’he entesa, i per això l’hem presentada, que és una moció totalment a 

favor de la defensa de la llengua catalana, que és una llengua que encara no està al 

100% establerta en el territori i la CAL, l’únic que fa per reivindicar aquesta defensa de la 

llengua són jornades lúdic festives. Per això enteníem que llegir un manifest, portar 

gegants, castellers, fer la promoció d’una escriptora – en aquest cas del nostre temps – 

era una cosa important i per això li volíem donar suport.    

 

Jo ara no recordo la sentència del 2010, però puc recordar al senyor José Antonio 

Valdera les quatre sentències del Tribunal Constitucional en contra de la llengua catalana 

que va fer escassament fa dues o tres setmanes. La primera era contra la Llei de 

comunicació audiovisual de Catalunya – en la qual tot i que el Tribunal Constitucional 

considerava que sí que es pot defensar – creien que aquesta llei anava molt més enllà i 

que repercutia en contra la llengua castellana en el món audiovisual. No sé si vostès 

reben a casa seva cent quaranta –cinc canals i que considerin que rebre’n quatre que són 

en català, si això és una desproporció jo no ho entenc així.  

 

El Tribunal Constitucional, també declarava, fa unes setmanes, inconstitucional la llei del 

cinema a Catalunya. En aquest cas, el que diu aquest Tribunal és que considera 

desproporcionat establir quotes del 50% a favor del català. És a dir, 50% del català i 50% 

del castellà que això, en algun lloc normal podria ser proporcional però aquí ens diuen 

que amb el 25% nosaltres ja passaríem.     

 

La Llei d’acollida, la qual creiem que està molt bé, que va aprovar el Govern de la 

Generalitat de Catalunya – el Parlament del nostre país – estipulava tota aquella persona 

que vingués immigrada, que vingués de fora del nostre país, se li facilitessin totes les 
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eines perquè una de les eines més potents d’integració dins d’un país és la seva llengua. 

El Tribunal Constitucional diu que no cal que aprenguin el català perquè amb el castellà ja 

en tenen prou i de sobre.  

 

Però també va declarar inconstitucional el codi de consum de Catalunya perquè deia que 

no es podia exigir a les empreses privades que també atenguessin als ciutadans de 

Catalunya amb llengua catalana.  

 

Per tant, he posat quatre exemples del que ha fet el Tribunal Constitucional en les 

darreres setmanes. Això és una sentència del 4 de juliol de 2017, per tant fa vint-i-cinc 

dies que les ha dictat.  

 

Pel que fa a la sentència del 2010 no puc dir al senyor Valdera, exactament quins eren 

els articles que anaven en contra de la llengua però, com diu aquell ‘se cepillaron l’Estatut 

d’Autonomia de Catalunya’ i dins de l’Estatut hi ha una normativa sobre la llengua que 

també defensava quina era la llengua pròpia del nostre país, quins eren els drets que 

tenim els catalano parlants i en el moment en què es poleixen l’Estatut també es poleixen 

tota aquesta defensa de les persones que utilitzem el català en el nostre dia a dia.  

 

Algú ha dit que això és demagògia i d’això cap ni una. Nosaltres parlem català, castellà, 

segurament ens podríem entendre en francès, amb anglès jo molt poquet però amb molt 

bona voluntat segurament també ens hi entendríem. Per tant, això no es tracta d’anar en 

contra de cap llengua, cap territori i de cap país. Es tracta, tan sols de donar suport a la 

llengua de casa nostra i que una entitat que es dedica des de fa vint-i-un anys a recórrer 

diferents parts del territori de parla catalana, que tinguin el suport de l’Ajuntament de 

Roses per si volen venir aquí o per si hi ha alguna entitat del municipi que vulgui 

col·laborar amb ells fent un acte.  

 

No cal, doncs, que busquem coses que no són. Aquí el que diem és que l’Ajuntament 

col·laborarà amb una entitat del municipi o amb aquesta mateixa entitat de la CAL si vol 

fer algun acte abans del mes de novembre aquí a Roses. Creiem que és una manera 

més d’explicar, i si ho féssim a l’estiu encara aniria molt millor, que a Catalunya, a Roses, 

es parla una llengua que és el català, que això es pugui explicar i que la gent ho vegi com 

la cosa més normal del món sense buscar-hi quatre peus al gat.  
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Afegir que és un suport  a un acte cultura, lúdic i festiu i que no hi ha res més que això. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-

AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Arran de la petició del company he fet una cerca ràpida i he trobat un 

informe de la Generalitat que detalla aquesta afectació de la sentència del 2010 que el 

senyor José Antonio Valdera demanava. En línies generals el que diu és que aquesta 

sentència afecta diversos articles de contingut lingüístic, que el que fa és que convida 

l’Estat a donar prioritat a una política lingüística que s’orienti a reforçar una primícia a la 

llengua castellana com a oficial de l’Estat. El foment i la protecció de la pluralitat 

lingüística de l’Estat queda en un pla secundari i les previsions del text constitucional en 

el seu article 3r i la Carta europea de llengües regionals o minoritàries, ratificada per 

Espanya, amb prou feines es prenen en consideració.  

 

A més a més aquest informe és molt més extens i ara no el llegiré tot perquè avorriríem a 

tothom però fa un recull de les lleis més importants en matèria lingüística que queden 

directament afectades per aquesta sentència que són: la Llei d’educació, la Llei d’acollida 

a les persones immigrants i de les tornades a Catalunya, la Llei del termini estadístic de 

Catalunya 2011-2014, la Llei de la llengua de signes catalana, la Llei del cinema, el Codi 

de consum, l’ús dels mitjans electrònics i el sector públic de Catalunya, les polítiques de 

joventut i les polítiques lingüístiques de protecció de l’occità i l’aranès a la Vall d’Aran.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA   

 

Sra. Montse Mindan.- Queda clar que s’adjunta per donar resposta a la intervenció. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES 

DE CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  
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Sr. Antonio Rodríguez.- Sentim molt que convertim el fet de la defensa de la llengua 

d’una entitat cultural en un debat sobre el model de país que tots volem o que cadascú de 

nosaltres volem. 

 

Nosaltres ens vam llegir la moció i vam veure que era neutre, en el sentit que defensava i 

desgraciadament el debat sempre porta al mateix camí. Per tant, nosaltres canviarem el 

sentit de vot i ens abstindrem perquè no volem entrar en aquest joc. Defensem la  llengua 

tant com vostès i les interpretacions sobre el Tribunal Constitucional o sobre el tipus de 

política que ha de fer aquest país entenem que és de cada partit la nostra atenció en el 

fons és la defensa de la llengua. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Només dir que espero i desitjo que aquest suport tan 

representatiu de la nostra llengua sigui igual per a tots els catalans. Els que pensen en 

català, els que pensen en castellà i en una unitat.  

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Ja he comentat que m’havia mirat aquestes sentències a les quals 

es fa esment a la moció i bàsicament el que diu és: ‘són los particulares quienes tienen 

derecho a utilitzar tanto el catalan com el castellano en su relación con los poderes 

públicos en perfecta igualdad de condiciones.’ 

 

És a dir que, en un principi el que l’Estatut establia com a llengua preferent dels òrgans 

públics era el català i aquesta sentència del Tribunal Constitucional, bàsicament, sobre 

els ciutadans diu que els particulars tenen dret a utilitzar també el castellà amb 

l’administració pública a Catalunya.   

 

El text també diu que ‘el castellano no puede dejar de ser lengua vehicular’. També 

especifica que ‘aunque el catalán debe ser lengua vehicular i de aprendizaje en la 

enseñanza’ cosa amb la que estic d’acord, evidentment, però també diu que ‘no es la 
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única que ha de gozar de tal condición’ donat que el castellà és també llengua oficial a 

Catalunya. Per tant, això que argumenta el ponent en la moció que diu que la sentència, 

menysprea la llengua i la nació catalana, crec que dins d’aquest tipus de mocions sempre 

s’utilitza l’enfrontament entre la visió de país que uns i altres volen. 

 

Per tot això, el meu vot serà també una abstenció perquè, evidentment, entenc que el 

català és una llengua que està en inferioritat de condicions davant el castellà i que, per 

tant, és una llengua que s’ha de defensar però tal com vostès han presentat la moció, no 

es mereixen el meu vot a favor.  

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Marc Danés.- Primer de tot, nosaltres hem presentat la moció per aquesta no és 

nostra sinó que és de la Coordinadora d’associacions per la llengua i, aquests ens han 

demanat si, com a govern, la volíem presentar i nosaltres hem decidit que la 

presentàvem. 

 

En un país normal el que diu el senyor José Antonio Valdera seria el més normal del món 

però sabem que això no és veritat i que jo no em puc adreçar a certs estaments de l’Estat 

en llengua catalana. Si jo vaig a Justícia, em dirigeixo a un jutge i vull que m’atengui un 

jutge en català, si tinc molta sort – que no se’n sol tenir gaire en aquests casos – em 

poden posposar el judici dos o tres anys més. Per tant, no hi ha igualtat. Si vostè va a 

l’Agència Tributària, veurà que formularis i moltes altres coses tampoc de quan l’atenen 

tampoc ho fan en català i si vol que l’atenguin en català, segurament, li posposaran la 

visita durant molts mesos. I això vol dir que, fins i tot un pot perdre l’oportunitat de poder 

anar a fer la declaració d’hisenda allà personalment.   

 

L’Estat, que vostès diuen àmbits territorials, doncs entrem en el debat, no tenim cap 

problema. L’Estat reconeix que som un estat plurinacional doncs, després de trenta-cinc 

anys, a veure si ho comencen a aplicar i els ciutadans de Catalunya en podem dirigir a 

les administracions de l’Estat, cosa que ho diu la seva Constitució que tan defensen i que 

no apliquen mai. Per tant, només deixar clar que, mentre la llengua catalana no tingui 

igualtat de condicions nosaltres haurem de seguir treballant per aquesta igualtat.  
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Ens sap molt de greu el canvi de vot del Partit Socialista tot i que, de vegades – i sobretot 

a nivells més alts – ja sembla que això d’anar canviant de vot ho tenen molt assumit. 

Aquesta moció és totalment neutre, parlem de donar suport a una entitat. En la meva 

intervenció, fins ara, no hi havia hagut cap mena de valoració de quin era el nostre 

posicionament envers el país era simplement defensar que nosaltres donem suport a 

qualsevol entitat que vulgui promoure una activitat lúdica o festiva al nostre municipi i, si a 

més vol explicar què és la llengua, etc. doncs molt millor. Només dir al senyor Antonio 

Rodríguez que l’única contesta que he fet sobre el Tribunal Constitucional no ha estat 

com ha ponent sinó que ha estat a una pregunta d’un dels regidors que volia més 

informació. Per la qual cosa discrepo en què digui que hem defensat dos models de país 

perquè si em poso a denfesar els models de país li asseguro que demà al matí encara hi 

som.  

 

Per tant, doncs és una qüestió totalment neutre de defensa de la llengua. Però aquí el 

que estem fent no és ni tan sols això. Estem dient que hi ha una entitat que si vol fer una 

activitat al nostre municipi nosaltres li donarem suport.  

 

 

RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Llavors aquesta entitat ha posat aquestes paraules de 

menysprear, atacs... Llavors demanar al ponent si li semblen correcte aquestes paraules.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- No hi havia un tercer torn de paraula. En tot cas, el senyor José 

Manuel Àlvarez ha tingut el temps de parlar i ara no tenia el tercer torn d’intervenció. 

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
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Vots a favor: ONZE (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, 

Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: TRES (3)  Manel Escobar, Àngel Tarrero i José M. Alvarez. 

 

Abstencions: TRES  (3) Olga Simarro, Antonio Rodríguez i José A. Valdera 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

  

 

13.0.- Moció presentada pel grup municipal d’ERC-AM relativa al foment de la 

participació ciutadana en el Ple municipal 

 

El senyor Joan Plana, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana de 

Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  

 

Identificació de l’expedient 

 

Proposta de l’Alcaldessa d’incorporació de la moció que presenta el Grup Municipal 

d’ERC, PSC, C’s, UMdC i la resta de grups que s’hi vulguin afegir, relativa al foment de la 

participació ciutadana en el Ple municipal, a la Comissió Informativa del Ple.  

 

Antecedents  

 

1. En data 17 de juliol de 2017, RE 13853/2017, el senyor Joan Plana Sagué, com a 

portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM presenta una moció relativa al foment de la 

participació ciutadana en el Ple municipal.  

Constatar que la moció presentada s’encapçala dient que es presenta a càrrec 

d’ERC, PSC, C’s i UmdC, si bé l’únic que consta que signa i en subscriu la 

presentació és ERC.  

 

2. Informe jurídic favorable emès amb data 18 de juliol de 2017.  
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3. El dia 24 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Resolució 

 

D’acord amb l’article 12 i 13 del Reglament Orgànic Municipal acordo la incorporació de la 

moció presentada a l’ordre del dia de la convocatòria de la Comissió Informativa, per tal 

que sigui objecte de debat i votació en la propera sessió que tingui lloc, el contingut de la 

qual és el següent:  

 

MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC, PSC, C’s, UMdC I LA RESTA 

DE GRUPS QUE S’HI VULGUIN AFEGIR PEL FOMENT DE LA PARTICIPACIÓ 

CIUTADANA EN EL PLE MUNICIPAL 

 

- Atès que la participació ciutadana és una eina de treball i un principi bàsic de la pràctica 

democràtica. Entendre la democràcia sense tenir present aquest principi, provoca un 

allunyament paulatí dels ciutadans vers les institucions. 

 

- Atès que la participació i la implicació de la ciutadania en els afers públics permet 

aprofundir i dignificar la democràcia, i en l’àmbit local hauria d’esdevenir l’eina que 

possibiliti decidir, dia a dia, quina és la vila que volem. Els ajuntaments, com a institució 

més propera als ciutadans, tenen una gran oportunitat i responsabilitat en aquest sentit. 

 

- Atès que per tal d'aprofundir en la pràctica de la democràcia i implicar la ciutadania en 

els afers locals, cal impulsar i dotar l'Ajuntament d’unes normatives i reglaments que 

permetin la intervenció dels ciutadans i entitats en la política municipal. 

 

- Atès que el Ple municipal exerceix com a màxim òrgan representatiu i de presa de 

decisions del municipi de Roses. Tot i així, entenem que per progressar en la qualitat 

democràtica del nostre municipi i de la societat en general cal plantejar la possibilitat 

d’anar més enllà de delegar la responsabilitat als grups municipals, legítimament escollits 

i representats, amb el nostre vot cada quatre anys. 
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- Atès que moltes de les accions que repercuteixen en el dia a dia de la vida local es 

proposen, debaten i aproven al Ple municipal, entenem que caldria obrir el funcionament 

d’aquesta institució per tal de permetre que els ciutadans i entitats hi puguin participar 

d’un manera més activa i directa. 

 

- Atès que el funcionament del Ple de Roses ve regulat per una normativa municipal, el 

reglament orgànic municipal -ROM-, que actualment no contempla la possibilitat 

d’intervenció ciutadana en les sessions plenàries. 

 

- Atès que alguns municipis, com per exemple Celrà, Cassà de la Selva, Sant Feliu de 

Guíxols, Salt, Girona o Tortosa ja disposen de reglaments per tal de fer possible que el 

poble i les entitats puguin participar en el Ple municipal dient la seva. En aquests casos, 

el ROM marca uns criteris mínims per tal de garantir que les propostes ciutadanes 

comptin amb un suport social real i es traslladin al ple de forma ordenada. 

 

- Atès que des del govern, ja en el primer ple del mandat, es va prendre el compromís 

polític d’iniciar una reforma del ROM, un fet que molts dels grups municipals varen 

manifestar que voldrien aprofitar per plantejar reformes en aquesta línia. Uns treballs de 

reforma que han quedat aturats des de fa més d’un any, malgrat les reiterades peticions 

de diversos grups. 

 

Per tot això, proposem al Ple de l’Ajuntament de Roses l’adopció dels següents 

acords: 

 

1. PRIMER- Reprendre, durant el mes següent a l’aprovació d’aquesta moció, el procés 

de modificació del redactat de l’actual Reglament Orgànic Municipal (ROM). 

 

2. SEGON- Incorporar en el seu articulat, d’acord amb les exigències del marc legal 

vigent:  

 

- La possibilitat que els ciutadans i les entitats de Roses puguin participar i intervenir 

directament als Plens municipals (tant en temes en que siguin del seu interès com en el 

torn de preguntes al final del Ple Municipal) sota els criteris que s’estiminim oportuns per 

tal de regular aquest dret i fer-lo eficient. 
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- Permetre a les entitats presentar propostes per tal que aquestes siguin incorporades 

com a tema de debat i discussió a l’ordre del dia dels Plens municipals, sempre i quan 

compleixin els requisits que s’estableixin i siguin sobre temes de competència municipal 

que afectin els interessos generals o sectorials dels veïns d'acord amb les condicions que 

s’acordin. 

- Permetre que les propostes presentades per entitats puguin ser exposades i defensades 

en primera persona pels mateixos proposants, d’acord amb la regulació d’aquestes 

intervencions que s’estableixi. 

 

3. TERCER- Abans de finalitzar el 2017, portar al Ple la proposta de modificació del ROM 

per la seva aprovació inicial i, d’acord amb la Llei municipal i de Règim Local de 

Catalunya, iniciar el procés d’informació pública, al·legació i aprovació definitiva. 

 

4. QUART- Informar a les associacions locals i a la ciutadania, a través del cens d’entitats 

i dels mitjans adients de què disposa l’Ajuntament, de l’adopció d’aquest acord. 

 

5. CINQUÈ- Una vegada aprovada definitivament la modificació del reglament, fer-ne 

màxima difusió i informar a tota la ciutadania i entitats de les possibilitats que oferirà el 

nou ROM i animar-los a fer-ne ús. 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Joan Plana.- Primer de tot agrair als grups que s’hi ha afegit que són el Partit dels 

Socialites, Ciutadans i Unió Municipal. Evidentment, encara estem oberts a què qualsevol 

altre grup pugui fer-ho. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Tal com ja vàrem dir en la Comissió Informativa el nostre grup no 

donarà suport a aquesta moció però tampoc s’hi posarà en contra perquè considerem 

que no és necessari presentar-la per poder continuar amb el que en el seu dia va 
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començar que era una Comissió de seguiment per a la modificació de l’articular del ROM 

– el reglament que marca com funciona la sala de plens, comissions, mocions, etc.  

 

Veig això una mica complicat, tot i que si continua endavant – em semblarà perfecte –  i 

si, per majoria, es decideix que en l’articulat del ROM hi ha d’haver un debat que sigui 

entre el públic de temes que siguin d’interès, evidentment, important per la majoria dels 

rosincs i que des del públic es puguin adreçar a l’equip de govern en un debat obert, com 

podria passar ara mateix, tot i que no és tan simple com ho consideren. Jo ja ho vaig 

viure una vegada, ja fa molts anys, en què l’alcalde, en aquell moment, va donar veu a les 

persones que hi havia aquí presents i la veritat és que va durar tres minuts perquè no hi 

havia cap formalitat de poder ni preguntar, ni seguir, ni absolutament res.  

 

Si amb el que diu aquesta moció, tornem a proposar que aquesta comissió que, en el seu 

dia es va iniciar, pugui seguir, em sembla perfecte, però considero que no és necessari 

que es presenti una moció perquè això ja estava obert. A l’última reunió que vàrem tenir 

vàrem posar exemples de tres o quatre municipis de Catalunya en els quals dèiem de 

quina manera es podien adreçar en el Ple ordinari a l’equip de govern o a l’oposició. Però 

reitero que no una moció per això no és necessària.    

 

Nosaltres no ens oposem a que això continuï d’aquesta manera sinó al contrari es podria 

reprendre però de quina manera el debat públic i a l’equip de govern o a l’oposició – 

aquesta és una sala oberta, i més democràtica que aquesta no n’hi ha a la vila – o sigui 

que no sé de quina manera. Evidentment no ens hi oposarem però no hi trobem o 

haurem de mirar de quina manera es mira això.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Recordar al senyor Marc Danés que a la web dels Mossos 

d’Esquadra ha desaparegut el castellà.  

 

Des de Ciutadans, com no, des d’un principi hem demanat un ajuntament obert de portes 

i finestres. Ens han votat els nostres veïns, ens han donat la seva confiança, per tant, des 
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de Ciutadans donarem totalment confiança a què puguin expressar tot el que vulguin i tot 

el que necessitin en aquest Ajuntament. Votarem a favor sense cap dubte. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- És evident que nosaltres estem dins de la moció i, per tant li donem 

suport tal com l’ha defensat el portaveu d’Esquerra Republicana igual que el company de 

Ciutadans i del Partit Socialista. Alhora dir al portaveu del Partit Popular, senyor Manel 

Escobar, que és evident que el Rom establirà les pautes de funcionament de les 

intervencions del públic i de les entitats. De totes maneres ja li contestarà el propi ponent 

qui haurà de defensar les respostes de la moció presentada.  

 

Dir que és cert que hi ha una Comissió d’estudi que es va iniciar en aquest mandat però 

aquesta, tal com diu la moció, ja fa un any que està aturada i sembla que l’equip de 

govern no està per la labor de reprendre aquesta comissió, almenys pel que es demostra 

a data d’avui. Des de fa un any que no es convoca aquesta comissió per la qual cosa 

entenc que no hi ha una voluntat política que aquesta comissió conclogui la seva feina. 

 

  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- Des del grup municipal de Gent del Poble sempre hem estat a favor 

de la participació ciutadana, tant a l’hora de demanar a la ciutadania per uns 

pressupostos participatius, per consultes populars, o el fet de donar la possibilitat que la 

gent o associacions puguin expressar-se en aquesta sala.  

 

La moció presentada pel grup d’Esquerra Republicana però, si bé en el seu contingut 

presenta punts en els quals nosaltres hi estem d’acord no així estem d’acord amb les 

formes de com s’ha portat aquesta moció al Ple.  

 

Fa més d’un any es va crear una comissió formada per tots els partits aquí presents amb 

l’objectiu de reformar, modificar o afegir, si calia, nous punts al ROM. Hi vàrem estar 

treballant tots junts durant unes quantes setmanes. Vàrem modificar algunes coses i 
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conceptes. Recordo que a la última comissió que es va fer vàrem quedar per retrobar-nos 

una altra vegada i presentar més esmenes si calia. Si que és veritat que d’això ja fa 

temps però que jo sàpiga, a hores d’ara ningú no ha presentat res. És per això que 

nosaltres ens queixem de les formes com s’ha dut aquesta moció. Era tan fàcil com 

demanar una nova reunió de la comissió per a la modificació del ROM i ho haguéssim 

parlat tots plegats, com ho hem fet en altres punts, i segur que ens haguéssim posat 

d’acord i l’hauríem tirat endavant.  

 

Obviar aquesta comissió que és el que heu fet, només denota uns anhels de 

protagonisme importants, cosa totalment legítima en un partit. I un treballar no per Roses 

i la seva ciutadania sinó de cara a la galeria i per pur interès de partit. De fet aquesta 

actitud d’Esquerra ja l’hem vist en altres ocasions i no ens sorprèn de res. 

 

Ja em vaig queixar alguna vegada de la manca de companyarisme d’algun regidor aquí 

present, en relació amb la indemnització del Royal Marine. I vosaltres també pequeu 

d’això. El vostre afany de protagonisme no us deixa veure que estem en un govern en 

minoria i que tot, si es vol, es pot negociar, debatre i modificar. És per això que nosaltres 

veiem fora de lloc aquesta moció.  

 

No caurem, però, en el parany de no recolzar-la perquè com he dit abans nosaltres som 

partidaris de la participació ciutadana en tots els seus àmbits. Gent del Poble sempre ha 

donat preferència a les accions que beneficien directament a la nostra població i és per 

això que, al marge d’interessos partidistes, votarem a favor de la moció. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- Començaré amb el mateix que vaig començar en Comissió Informativa. 

Ens agradaria poder votar que sí i per tant intentaré exposar i que puguem fer alguna 

modificació aquí mateix al Ple per tal de poder donar un vot afirmatiu a aquesta moció.  

 

Tots els antecedents, podríem dir que hi estem d’acord, fins i tot en el darrer punt on diu 

‘uns treballs de reforma que han quedat aturats des de fa més d’un any’ la qual cosa és 

certa, ‘malgrat les reiterades peticions de diversos grups’ la qual cosa crec que malgrat 
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les reiterades peticions dels set grups que formem el Ple municipal. Vostès ens demanen, 

o ens ho demanen ara perquè no sóc conscient que se’ns hagi demanat formalment 

tornar a reprendre aquesta Comissió del ROM. Però nosaltres els hem demanat i 

segurament tampoc formalment sinó de cara a les informatives que quan tinguessin 

llestes les propostes per poder seguir treballant ho seguiríem fent. Per la qual cosa, 

totalment d’acord amb el redactat. 

 

Com molt bé s’ha dit aquí vam crear una comissió del ROM; pocs mesos després de 

formar aquest nou Ple de la nova legislatura en la qual hi vàrem treballar setmanes i fins i 

tot mesos, reunint-nos cada dilluns una o dues hores abans o després de la Informativa, 

en la qual vam arribar, entre tots els partits polítics a l’acord de la modificació absoluta del 

tot el ROM – de tot el que hi havia fins aleshores. Sí que ens mancava una part que, fins 

al moment, no tenim que és la de participació ciutadana i, en concret, la que havíem 

parlat entre tots era de quina manera donar veu a la gent que participés en el Ple o a les 

entitats del municipi i, fins aquí crec que tots els partits polítics i estàvem d’acord.  

 

El que calia era, simplement, era acabar de polir de quina forma ho podíem fer perquè 

d’alguna manera hi hagués la posició de les entitats de poder parlar però d’una altra 

manera, també – com molt bé ha dit el senyor Manel Escobar – amb tot el respecte, amb 

tot l’ordre que cal perquè després els regidors del govern o de l’oposició – perquè com 

també ha dit molt bé el portaveu del Partit Popular, també és poder fer preguntes als 

membres de l‘oposició – poguéssim explicar allò que se’ns demana.  

 

Dit això, com que sembla que hi ha hagut, més que manca, falta de diàleg perquè no ens 

hem arribat a entendre, des del dilluns passat quan ho vàrem tenir clar el govern 

municipal ja va dir que, si volien, fins i tot aquest matí mateix podríem haver començat, 

quan hem tingut Junta de Portaveus podrien haver demanat engegar un altre cop la 

Comissió del ROM. Tot i així vostès han volgut seguir endavant amb aquesta moció.  

 

Com diu en primer punt, reprendre la moció el mes d’agost o setembre, totalment d’acord. 

El tercer punt, que diu ‘Abans de finalitzar el 2017, portar la proposta al Ple’ totalment 

d’acord. En el quart punt diu ‘Informar a les associacions locals i a la ciutadania’ 

evidentment, a través del Newsletter, de les xarxes socials... des de l’Ajuntament ja 

informem de tot el que es fa en aquest Ajuntament. Per últim en el punt cinquè diu ‘Una 
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vegada aprovada definitivament la modificació del reglament, fer-ne màxima difusió’ 

també evidentment és d’interès d’aquest govern que la gent participi.  

 

A la legislatura passada vàrem crear Consells de Participació molt importants com el de 

la Gent Gran, el de Cultura i Festes, el de Turisme, el de l’Àrea de Medi Ambient i el 

Consell de Participació del Carnestoltes. En aquesta legislatura hem creat el procés 

participatiu dels pressupostos participatius, una eina que empodera a la ciutadania 

perquè ens digui quins projectes més necessaris per a la vila de Roses. Això és 

participació ciutadana oberta, neta i transparent amb què la gent de Roses ha decidit els 

projectes que volia per la seva vila.   

 

Per tant, que estem a favor de la participació ciutadana, sempre. Que a més a més, per la 

casuística de les eleccions encara hi estem més oberts, també. En aquest costat de la 

taula som set i a l’altre costat són deu. Per tant, diàleg, participació, informació, escoltar o 

intentar arribar a acords, des del dia 13 de juny de 2015 és una cosa que no hem parat 

de fer. Fins i tot moltes vegades, tant i tant que ens costa poder seguir treballant i tirar 

endavant altres coses.  

 

Ara al que no podem votar a favor és punt número dos que és que ens diguin vostès què 

és el que hem d’incorporar al ROM perquè això és treure l’escència de participació de la 

comissió de participació del ROM. Hem de deixar clar que el ROM, en un principi deia 

que la reforma de la comissió l’havia de formar l’alcaldessa i els portaveus i, en canvi, 

vàrem acordar que hi formessin part tots els regidors. – El regidor, senyor Marc Danés, fa 

un incís directe a altres regidors: Jo quan vostès parlen sóc educat i no parlo. Demanaria 

la mateixa educació. Gràcies. Continua amb la seva intervenció.  Per tant, quan vam fer 

que els disset poguessin venir, vàrem creure que era molt més importants que les disset 

persones fessin les diferents visions.       

 

Per tant, per acabar només li dic que si vostès treuen el punt segon, el vot del nostre 

partit també serà afirmatiu com no podria ser d’una altra manera. Però si mantenim 

aquesta coacció o manera de voler fer encabir una cosa que no s’ha pogut discutir en una 

comissió del ROM i en una comissió de treball de la que formem part tots els partits 

polítics, en la qual aixequem acta i, per tant queda molt clar el que diem cadascun de 

nosaltres, malauradament haurem de fer un vot negatiu. 
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RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Joan Plana.- Miraré d’anar responent una mica per ordre. Primer al regidor del Partit 

Popular dient-li que estic d’acord que regular la participació en els plens no és senzill i 

haurem de trobar la manera de fer-ho eficient. Haurà de quedar clar que hi ha un 

reglament d’estricte compliment per evitar que se’ns en vagi de les mans. Crec que els 

que més defensem que es pugui defensar som els que més hem de defensar que el 

reglament sigui estricte perquè no passi, com molt bé deia el senyor Escobar, que això 

acabi sent una olla de grills i haguem d’acabar traient-ho. Per tant, tot i que estic d’acord, 

que no és senzill, segueixo pensant – com estic segur que vostè pensa per la seva 

intervenció – que ho hem d’intentar. 

 

Creu que la moció no és necessària – tot i que després m’hi referiré una mica a la 

resposta dels altres grups – això evidentment és una opinió. Nosaltres creiem que quan 

fa més d’un any que no es convoca la comissió de redacció del ROM, creiem que sí que 

era necessari fer una acció d’aquest estil, si és que s’aprova – que sembla que per la 

intenció de vot que han expressat els portaveus s’aprovarà – mandat i reprendre aquesta 

comissió de forma oficial i pública. Evidentment, però, el tema de la necessitat o no és 

sempre una cosa subjectiva i si vostè ho creu ho respectem però no ho compartim.  

 

Els companys de Gent del Poble, deien que aquesta comissió es va constituir fa un any i 

no és ben bé cert. Es va constituir fa gairebé dos. Fa un any que no es reuneix. El senyor 

Francesc Giner també diu que vàrem modificar coses i tampoc és ben bé cert. De fet, no 

s’ha modificat res perquè no s’ha aprovat res encara. Vàrem debatre sobre alguns punts. 

 

En l’última reunió que vàrem fer que recordo que pel seu grup hi va assistir el regidor 

Fèlix Llorens, aquella reunió – tot i que tampoc m’agradaria entrar ara en un debat, un 

punt infantil sobre si tu em vas dir... – però en aquella reunió, atès que alguns portaveus 

no podien venir, jo em vaig oferir i vaig dir que podia passar un document sobre el que 

s’havia parlat en aquella reunió i em van dir que no calia, que ja ho passarien vostès però 

això no es va fer tampoc.  
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Però aquest document que jo vaig preparar per a la resta d’integrants d’Esquerra deia, 

per exemple, que havíem arribat a un principi d’acord en la rèplica del torn de precs i 

preguntes; un principi d’acord en la constitució de la Comissió de Suggeriments i 

Reclamacions, que s’incorporés en el ROM; a un principi d’acord sobre els documents 

dels expedients; i que, en canvi, encara no hi havia acord en el tema de participació 

ciutadana i d’entitats i en l’ús dels equipaments públics per part dels grups municipals. 

Aquí es va quedar la cosa i no ha avançat més.  

 

Com diem, nosaltres ho hem demanat i ho hem fet en diversos llocs, com el Ple, per tant 

està gravat i queda registrat que es reprengués i no es va fer. Per la qual cosa, d’aquí bé 

la voluntat de presentar aquesta moció. No és cap voluntat que vostès caiguin a cap 

parany, perquè poden votar el que bonament creguin i només faltaria – crec que sempre 

ho fan i no podria ser d’altra manera.  

 

Vostès ens acusen de tenir ànsies de protagonisme i òbviament no cal dir que no estem 

d’acord amb aquesta apreciació. El que sí que intentem fer, recordem que cobrem una 

retribució per fer la nostra feina com a regidors i per tant, entenem que si cobrem un sou 

hem de fer la nostra feina i aquesta és, en gran part, traslladar a aquest Ple les nostres 

propostes i fer també tasca de control al govern.  

 

Altra cosa és que, evidentment, només faltaria, com creiem que hem de la feina que fem. 

A més a més de fer-la intentem comunicar-la als nostres ‘jefes’ que són els ciutadans. 

Crec que qualsevol treballador, quan fa una feina dona comptes a la persona que el 

mana i que, en el nostre cas, és el poble de Roses i per tant, nosaltres sempre que 

presentem una proposta, sempre que fem feina ens esforcem molt en intentar comunicar-

ho. Això és així, primerament per un principi ètic però fins i tot des d’un punt de vista, 

estrictament, estratègic evidentment que ens interessa que la gent de Roses conegui la 

feina que estem fent.  

 

No tinc cap dubte que vostès, també fan molta feina des de les seves respectives 

responsabilitats. Potser a vostès, noto que els interessa, de vegades, quedar-se una mica 

més al marge i agafar l’estratègia que els marrons se’ls mengi Convergència i vostès 

penjar-se les medalles i això de vegades requereix una estratègia comunicativa més 

discreta que fa que, de vegades, en alguns plens ni tan sols intervinguin. Però això és 
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una casuística molt concreta seva que crec que la resta de grups municipals no la tenim 

per la qual cosa trobo, el més lògic del món, que vulguem explicar a la gent de Roses tota 

la feina que fem, perquè és la gent que ens paga i són els nostres ‘jefes’. 

 

Parlant de paranys crec que, com he dit abans, nosaltres no tenim cap parany i vostès no 

hi cauen, crec que són altres que cauen en els seus paranys, però això, en tot cas, ja no 

és cosa nostra.  

 

Respecte als companys del Partit Demòcrata, el senyor Marc Danés ha dit que no s’ha 

demanat convocar la comissió d’elaboració del ROM. Està registrat en el Ple, i no crec 

que calgui més que simplement instar a la gent que ens pugui sentir i que pugui tenir 

curiositat que miri les últimes actes dels plens, que es veu. I no només en el Ple ho hem 

demanat i no només el nostre grup, em sembla recordar, però com a mínim el nostre grup 

sí.  

 

Algunes coses que ha dit crec que són bastant imprecises, per exemple diu que es va dir 

que es volia que tots els regidors en formessin part, malgrat inicialment només en 

formaven part els portaveus. Va ser al revés. Primer en formaven part tots, vam arribar a 

la conclusió que era ineficient i llavors vam passar a formar-ne part només els portaveus. 

D’aquí ve que l’última reunió que vàrem fer a la sala de govern, del segon pis, només hi 

vàrem assistir els portaveus.  

 

El senyor Danés, també diu que tenim un acord total. A mi no em sembla recordar que 

tinguéssim un acord total en tot. En alguns punts teníem acord però no hi havia un acord 

total, ni molt menys. Però com dic, això, crec que és una part molt poc important realment 

del debat.  

 

La part que sí que m’agradaria comentar és que vostè ve i diu que no li agrada aquesta 

moció perquè el problema que té és que indica massa quin ha de ser el punt final al qual 

arribi aquest debat. És clar, nosaltres quan portem aquí una moció per demanar, per 

exemple, places d’aparcament per a dones embarassades vostès ens demanen fins i tot 

de quin color seran els carnets que donarem a les dones, quina àrea se’n preocuparà, 

quin pressupost tindrà i, pràcticament, hem de portar informes tècnics, econòmics i 
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jurídics de tot. I si no està el projecte ben embastat i acabat, vostès no demostren tenir la 

voluntat política de tirar-lo endavant.  

 

Si nosaltres portem aquí una moció per demanar una ordenança de civisme que reguli els 

espais públics per poder jugar a pilota, vostès ens diuen que fins que l’ordenança no 

estigui redactada no es pot aprovar la moció que demana que redacti l’ordenança. I avui 

que portem un acord que, malgrat és bastant general, perquè l’acord, al final, és veritat 

que marca una línia cap a on hem d’avançar – que és la participació de les entitats i els 

ciutadans al Ple – al final els temes més candents i més polèmics que al final són la 

regulació; és a dir, quantes preguntes poden fer; quantes mocions es poden entrar; quin 

temps d’intervenció poden tenir; quin mecanisme d’entrada, s’ha d’entrar per escrit uns 

dies abans, es pot fer en aquell moment espontàniament... Això és la part candent i 

queda oberta al debat. Simplement marca una mica més que altres vegades quin és el 

camí a seguir. Doncs això tampoc els agrada.  

 

Ara em faran citar una persona que no és que m’agradi especialment però, Margaret 

Thatcher deia allò de ‘si sabés caminar sobre l’aigua vostès es queixarien perquè dirien 

que no sé nadar.’ I realment la sensació que tenim és aquesta. Per molt que fem no els 

acaba d’agradar. Llavors és l’actitud que han agafat i és una actitud, només faltaria, 

legítima. No creiem que massa útil però no creiem que ajudi massa avançar perquè fem 

el que fem vostès defensen que hem de fer tot el contrari i quan fem tot el contrari 

defensen que hem de fer el primer.  

 

Aquí, segurament hi ha una manca de voluntat d’entrar a debatre el contingut mateix de 

la moció perquè ja en el passat Ple vostè es va negar a debatre el contingut mateix de la 

moció sobre la regulació del joc al carrer i avui tampoc sembla que li faci massa gràcia 

debatre sobre la participació ciutadana en els òrgans de govern. I nosaltres emmarquem 

aquesta estratègia en aquesta voluntat.  

 

Però, en tot cas, repeteixo la moció que nosaltres presentem no determina res. Marca, 

això sí, una línia a seguir. Però en aquells aspectes realment candents de la participació 

que és la forma o la regulació que pren aquesta participació és totalment obert. La moció 

simplement diu que si es reforma el ROM ha de ser per facilitar la participació ciutadana i 

això és un mandat polític clar. Si la moció només digués reformar el ROM també es 
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podria reformar de forma contrària, es podria eliminar, per exemple el torn de precs i 

preguntes – no sé si la legislació ho reconeixeria però.  

 

Per tant, per tot això, creiem que el redactat és prou ampli com perquè qualsevol grup 

que estigui a favor de la participació ciutadana en els òrgans de govern la pugui votar 

favorablement. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 

CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Todo y lo dicho vagi per davant que nosaltres hi estem d’acord 

perquè aquí sembla com si només uns quants només hi estiguessin d’acord i no és així. 

Nosaltres també estem d’acord. Però el que a mi m’interessa molt i la meva preocupació 

és de quina manera s’ha d’articular això.  

 

Però repeteixo que estem totalment d’acord amb la participació del públic. La seva 

participació serà preguntar a l’equip de govern o als regidors de l’oposició sobre els 

temes que es considerin importants i no sé si el dia que s’hagi de fer això és el dia d’un 

Ple ordinari o marcar un dia en concret perquè això sigui així perquè si no, a quina hora 

haurà de començar i acabar un Ple.  

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Tot i que el company ja ha defensat, òbviament, la moció que hem 

presentat aquests quatre grups municipals i, per tant, m’afegeixo a tot el que ha 

esmentat, crec que al govern li ha faltat, novament, una mica de cintura política perquè si 

jo estigues en el govern i un grup em plantegés aquesta moció, donat que vostès com a 

alcaldessa té la iniciativa de convocar la Comissió que porta aturada un any, el primer 

que hagués fet quan m’hagués assabentat que volen presentar aquesta moció hauria 

estat convocar, immediatament, aquesta comissió i tirar-la endavant.  
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Crec per això que els ha faltat una mica de cintura política perquè en aquest cas, vostès 

tenien un argument. Però, és la seva forma de governar.    

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Moltes gràcies per l’apreciació.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.-  El tema de la participació la portem tots els grups i amb això ja es 

veu la voluntat de tothom d’intentar fer-hi esmenes i que poguéssim incloure al ROM el 

contingut d’aquesta moció. 

 

Reitero que la nostra percepció és que aquesta moció no feia falta. El fet de parlar de 

protagonisme del grup municipal d’Esquerra Republicana és també la percepció que 

tenim des de Gent del Poble. Era tan senzill i tan fàcil com convocar de nou la comissió, 

obrir-la, parlar-ne i treballar tots junts.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Amb resposta una mica a tots avançar que, vist així que es 

presenta com una manera tan generalitzada i que nosaltres som els que havíem 

presentat alguna proposta d’algun ajuntament en el qual quedava inclosa la participació 

d’entitats i persones, nosaltres canviarem el vot i ens abstindrem.  

 

Però, val a dir que: 

 

Primer. A les primeres reunions que vostès van ser convocats, i és cert que convoca 

l’alcaldessa, i si no que em rectifiqui algú, la presència, a part del grup d’Esquerra 

Republicana de la resta de regidors era o molt minça o nul·la. 
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Segon. Precisament es va decidir que no serien tots els regidors i només els portaveus, i 

ho vàrem acordar els portaveus avui aquí presents que, crec recordar, erem només tres o 

quatre portaveus dels grups perquè no estaven tots, i vàrem decidir que només serien els 

portaveus per la manca d’assistència de vostès mateixos en aquestes reunions. 

 

Tercer. És veritat que hem trigat, però també he de dir que, a dia d’avui, no ha arribat per 

escrit cap proposta. Vàrem repartir les còpies que va presentar eI senyor Joan Plana i les 

meves còpies.  Vàrem dir als regidors que s’ho miressin i ens fessin arribar una proposta 

– un max-mix – que poguéssim consensuar i aquí no ha arribat cap document.  

 

He de dir al senyor Plana, també, que sí que és veritat que va demanar que es reiterés el 

mes passat però només vostès, un partit, i si no fa un mes, en fa dos, però no gaire més 

temps.  

 

Per tant, ara haurà sorgit un interès excepcional perquè comencem, continuem i acabem 

el ROM però deixi’m dir que en els llistats d’assistència, i no ho he portat perquè ho té el 

secretari que és qui aixeca les actes i fa els resums, aquesta no va ser, precisament, 

majoritària i de part de tots els regidors. Lamento molt que ara ha sorgit això com una 

reivindicació massiva quan, en el seu moment, es va començar a treballar l’assistència va 

deixar molt que desitjar.  

 

En tot cas, és veritat i nosaltres no ens hi oposarem. No ho ha entès, perquè no estem 

dient al senyor Plana que és qui ho ha de marcar sinó que li estàvem dient que si volia fer 

una moció que digués que reprenguéssim la comissió, que la reprenguéssim, però el fet 

de posar en una moció el que es vol fer, treu competències – com deia el senyor Marc 

Danés – del que s’ha de debatre després. El senyor Plana diu que queda molt ample i 

entendrem que queda molt ample, per tant ens abstindrem. 

 

Que no es preocupi el ponent que la moció començarà i la setmana que ve seran 

convocats, el dia que hi hagi possibilitat i quan hi hagi el secretari, que és qui porta el 

resum de totes les actes.  

 

    

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
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Vots a favor: DEU (10) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner, Fèlix Llorens, José M. Alvarez i José A. 

Valdera. 

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: SET (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 

Anna Jorquera, Manel Escobar i Àngel Tarrero.  

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

 

 

14.0.- Moció presentada pel grup municipal d’ERC-AM, a petició dels diversos 

comitès de suport al RIF, per una declaració institucional de suport al poble 

rifeny 

 

Identificació de l’expedient 

 

Moció prosentada pel Grup Municipal d’ERC-AM, per donar suport al poble rifeny. 

 

Antecedents 

 

1. En data 14 de juliol de 2017, RE 13852/2017, el senyor Joan Plana Sagué, com a 

portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM presenta una moció relativa a donar suport al 

poble rifeny, per què sigui inclosa en la propera Comissió Informativa. 

 

2. S’ha emès un informe jurídic. 

 

3. El dia 24 de juliol de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable. 

 

Resolució  
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D’acord amb l’article 12 i 13 del Reglament Orgànic Municipal proposo la inclusió de la 

proposta a l’ordre del dia de la convocatòria el Ple, i que sigui objecte de debat i votació 

en la propera sessió del Ple que se celebri 

 

“MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM, A PETICIÓ DELS 

DIVERSOS COMITÈS DE SUPORT AL RIF, PER UNA DECLARACIÓ INSTITUCIONAL 

DE SUPORT AL POBLE RIFENY 

 

Atès que els principis de llibertat d’expressió i de reunió són un element fonamental en la 

protecció dels drets humans. 

Atès que, des del 28 d’octubre de l’any passat, després que el venedor de Peix 

MohcinFikri morís a Al Hoceima, aixafat dins un camió d’escombraries en el transcurs 

d’una intervenció policial, van començar una sèrie de mobilitzacions d’indignació a tot el 

Rif. 

 

Atès que aquestes manifestacions són de caràcter pacífic i han anat creixent, 

consolidant-se i assumint com a pròpies un conjunt de reivindicacions.  

 

Atès que aquestes reivindicacions estan centrades en la petició de valors democràtics, de 

drets humans i de reconeixement dels trets culturals i lingüístics, així com la reclamació 

de drets socials del poble rifeny (hospitals, universitats i treball). 

 

Atès que el govern marroquí ha reaccionat augmentant les dotacions militars i policials, ja 

històricament molt concentrades al Rif. 

 

Atès que els drets de reunió i lliure circulació, així com la llibertat d’expressió, tot i que la 

mateixa constitució marroquí protegeix aquests drets, han estat els objectius prioritaris a 

contenir i a reprimir violentament per part d’aquestes dotacions policials i militars. 

 

Atès que la resposta del govern marroquí ha estat desproporcionada, practicant 

detencions i segrestos entre les activistes del moviment popular rifeny, que fins aquest 

moment, i segons dades d’aquest moviment, hi ha aproximadament més de 300 persones 

en les presons amb càrrecs que comporten dures penes, fins i tot a presó perpètua. 
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Atès que els diversos comitès de suport al Moviment Popular Rifeny a Catalunya i també 

entitats catalanes, com l’associació cultural pels drets del poble amazigh a Catalunya 

demanen atenció sobre aquest assumpte a les institucions 

 

Aquestes entitats, tenen un especial arrelament a Roses, on, per exemple, té lloc 

anualment una de les celebracions de l’any nou amazigh més importants de les 

Comarques Gironines. 

 

Per tot això, i a petició dels diversos comitès de suport al Rif i de la pròpia comunitat 

rifenya de Roses, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya proposa a la 

Junta de Portaveus de l’Ajuntament de Roses els següents acords: 

 

1- PRIMER. Expressar el rebuig de l'Ajuntament de Roses de forma incondicional davant 

qualsevol tipus de violència que s’exerceixi contra la llibertat d’expressió de la població 

del Rif. 

 

2- SEGON. Reclamar la llibertat de totes les activistes del moviment popular rifeny com a 

mesura per garantir l’exercici d’un diàleg normalitzat. 

 

3- TERCER. Reclamar al Govern del Marroc atendre les demandes socials de la població 

del Rif com a mesura per reconduir la situació i recuperar la confiança entre el poble 

rifeny i el govern del Marroc. 

 

4- QUART. Recamar la desmilitarització del Rif com a mesura per garantir l’exercici d’un 

diàleg de confiança entre les parts en conflicte. 

 

5-CINQUÈ. Reclamar al Regne del Marroc el reconeixement del Moviment Popular Rifeny 

com a interlocutor i agent polític. 

 

6- SISÈ. Difondre públicament aquesta declaració institucional i es compromet a elevar-la 

al Consell Comarcal de l’Alt Empordà, al Govern de la Generalitat de Catalunya, a la 

Mesa del Parlament de Catalunya i a les entitats municipalistas de Catalunya.” 

 

Exp.: 2017/006548 
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EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Èric Ibáñez.- Aquesta és una moció que les associacions Amazigh han presentat a 

diverses poblacions, on hi ha una comunitat Amazigh important, com és el cas de Vic i en 

aquest cas Roses.  

 

Des de l’Associació Amazigh de Roses es varen posar en contacte amb nosaltres per 

demanar-nos com ho havien de fer per presentar aquesta moció i donat que, amb la 

moció que hem tractat abans ha quedat força clar, les associacions no poden presentar 

mocions de moment, nosaltres ens vàrem oferir per presentar-la i així ho hem fet.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Malgrat és difícil contextualitzar els problemes i la política interna 

d’un altre país, en relació als drets humans de la zona nord de l’Àfrica, és un tema 

complex. Marroc és un país que, en aquests moments, els nivells de control policial són 

els que són i reconeixem que, segurament, és un país amb manca d’elements 

democràtics més que a altres, suposadament, més democràtics. No ho sabem. 

Últimament ja hi ha dubtes de tot tipus.  

 

En tot cas, nosaltres hi donarem suport. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- El meu grup s’abstindrà en aquesta moció. És evident que en el 

punt primer, en el qual es demana el rebuig de l’Ajuntament de Roses, de forma 

incondicional, davant de qualsevol tipus de violència que s’exerceixi contra la llibertat 

d’expressió del rif, jo, aquí, a més a més ampliaria a qualsevol població. Per tant, estaria 

plenament amb aquest primer punt. 
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Quant en el segon punt demanen la llibertat de tots els activistes del moviment popular 

rifeny com a mesura per garantir l’exercici d’un diàleg normalitzat, és evident que si es 

tracta d’una detenció política, estaríem plenament d’acord, però desconec, personalment, 

quin ha estat, concretament, el motiu de la detenció d’aquests activistes o d’algun 

activista en concret. Per tant, això afecta la sobirania d’un altre estat que no és l’espanyol 

i, per tant, ens faltaria aquest coneixement concret d’aquests activistes als quals la moció 

es refereix o el cas en concret. Però així, en genèric, no ho acabo d’entendre. 

 

Quan parlem de reclamar la desmilitarització del rif com a mesura per garantir l‘exercici 

d’un diàleg de confiança, també tornem a caure amb la sobirania d’un altre tercer país. 

Reclamar, mesures a un altre estat. És evident que qualsevol altre estat pot demanar que 

Espanya es desmilitaritzi, però Espanya és plenament sobirana per decidir si ha de tenir o 

no un exèrcit i que aquest tingui militars en determinades zones.  

 

El punt cinquè diu ‘Reclamar al regne del Marroc el reconeixement de moviment popular 

rifeny com a interlocutor i agent polític.’ Desconeix quina és la situació, actualment, de 

reconeixement o del diàleg que hi ha entre el moviment popular rifeny i el Marroc com a 

estat. I difondre públicament, és un punt genèric on ens falta informació, entrem a afectar 

la sobirania d’un tercer país.  

 

Per tant, per manca de coneixement i perquè afecta la sobirania d’un tercer país no 

votarem a favor perquè evidentment, en el punt primer sí que coincideixo plenament però 

en la resta de punts no hi puc votar a favor.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 

Vots a favor: TRETZE (13) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner i Fèlix Llorens.  

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: QUATRE (4) Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. 

Valdera. 
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En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.   

   

  

15.0.- Precs i preguntes 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibáñez.- L’altre dia em vaig fixar que havien tret els tòtems on s’anunciaven actes 

culturals. Que ara mateix recordi n'hi havia un a la plaça del Teatre i un a la plaça Llevant, 

que ja no hi són. Voldria saber perquè s’han tret, si es tornaran a posar o es faran 

diferents. 

 

Sr. Joan Plana.- Ara fa poc, hem debatut una moció sobre el tema de la reforma del ROM 

que, de fet, és una mesura que avança en la línia de l’empoderament ciutadà i mesures 

de participació. Però, vull recordar que no és només l’únic tema que s’ha tractat en 

aquest Ple al llarg d’aquest mandant que avança en aquesta línia. També el tema, que 

s’ha comentat al llarg del debat, de la Comissió de Suggeriments i Reclamacions o el 

tema del servei de missatgeria instantània per poder avisar els ciutadans en cas que hi 

hagi algun avís urgent.  

 

Ens agradaria saber si està previst reprendre aquests temes, a més a més si està previst, 

efectivament, reprendre – que m’imagino que sí pel sentit del seu vot –  la reforma del 

ROM abans d’acabar el mes d’agost tal com es demanava en el redactat.  

 

Sra. Verònica Medina.- Ens agradaria saber com tenim el tema de les Vies Braves i si ja 

s’ha fet la inauguració d’aquesta temporada. 

 

- El 6 de juliol d’aquest mes s’ha presentat el cartell del carnaval de Roses 2018, ens 

agradaria saber quins criteris s’han tingut en compte per tal d’escollir-lo, si totes les colles 

de carnaval han estat cridades a la participació d’aquest esdeveniment i qui ha format 

part del jurat. 
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- Durant les nits de Barraques teniu previst incloure campanyes d’Educació Ambiental 

com: prevenció de residus o reciclatge, gots reciclables, posar més escombraries, etc. 

 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Durant aquest mes ens vau presentar la idea que teniu com a govern 

– format per Convergència i Gent del Poble – per aprovar les bases perquè alguna 

empresa privada construeixi un tanatori i en tingui la concessió durant 30 anys. El tipus 

de tanatori que plantegeu, sembla que tindrà 3 sales de vetlla i una sala de cerimònies i 

que oferirà els serveis necessaris de tanatopràxia i adequació del cos, transport del 

difunt, impressió d’esqueles, etc. Però que no tindrà crematori per a les persones 

que vulguin ser incinerades. 

 

Evidentment, des del grup municipal d’ERC Roses veiem la necessitat de tenir un tanatori 

a Roses per oferir als ciutadans aquest servei i que no s’hagin de desplaçar a altres 

ciutats, la més propera Figueres, per acomiadar als seus difunts. Però això no és l’única 

condició que ha de complir el servei funerari. A part d’oferir un servei de proximitat hem 

d’intentar oferir un servei accessible econòmicament a tots els ciutadans. Avui en dia, el 

preu mitjà d’enterrar un difunt és, segons la OCU (Organització de Consumidors i 

Usuaris), d’uns 3.500€. Un preu desorbitat i inaccessible per a moltes persones que no 

poden pagar aquest preu i que han d’endeutar-se per poder-ho fer.  

 

Ens trobem davant d’un servei necessari, perquè totes les persones l’haurem d’utilitzar 

alguna vegada. Una activitat econòmica que, malgrat està liberalitzada, hi ha molt poca 

competència i a sobre tenen la potestat exclusiva per realitzar alguns serveis, com el del 

transport del difunt que només es pot fer amb un cotxe funerari. Tot plegat, ens fa pensar 

que hi ha empreses que s’aprofiten d’això per fer pagar uns preus abusius. 

 

Creiem que l’administració ha d’intervenir el màxim que pugui i procurar que aquest, sigui 

un servei accessible per tothom. Dels 294 tanatoris que hi ha Catalunya, n’hi ha 150 de 

titularitat pública, i d’aquests, 49 (una tercera part) són de gestió municipal. Ja sabem que 

l’actual govern, formant per Convergència i Gent del Poble, teniu una tendència a la 

privatització però demanem que, a Roses, s’estudiï la possibilitat que el tanatori sigui 

municipal, amb taxes municipals. Demanem un informe que valori aquesta possibilitat, 
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comparant els avantatges i inconvenients d’un tanatori municipal, amb gestió municipal i 

pública, o un tanatori privat. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sra. Olga Simarro.- Ens agradaria saber com tenim el tema del canal sortida a Santa 

Margarita amb el pàdel surf i el windsurf. 

 

- Tenim unes queixes dels veïns de Santa Margarita amb el tema de les escombraries. 

Es queixen que tenim abandonada la zona de Santa Margarita, la zona del Cortijo – que 

està molt brut – i es queixen del perquè allà està abandonat i al carrer Major es passen a 

recollir els cartrons amb un carret als matins. 

 

- Una senyora m’ha comentat que al carrer Nou, bar Las Cepas, a les escales que 

comuniquen amb els carrers Cosconilles i Puig Rom, hi ha una rajola que sobresurt. Ja hi 

ha hagut dues caigudes. 

 

- Per últim saber si hem tret la propaganda, ja, per l’stop del top manta. Personalment 

m’ha arribat la propaganda però aquesta l’han fet els comerciants de Santa Margarita i el 

nostre, de l’Ajuntament, la veritat, és que no l’he vist.  

 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- L’altre dia, el regidor d’Urbanisme ens va informar de la protecció 

que intentem fer d’uns terrenys municipals al costat del Càstrum visigòtic. Segurament, 

amb molt bon criteri però amb la malaurada intervenció que han trencat una balla, etc. No 

és aquest el principal motiu del prec que vull fer i que, potser, donaria per una moció o no, 

no ho sé.    

 

El pensament que he fet ha estat a posteriori, quan es va convocar que al caure el Pla 

urbanístic anterior – per tema dels tribunals – hi havia una zona verda que protegia una 

part del terreny al voltant del Càstrum visigòtic. Això és el que m’ha fet reflexionar que, el 

fet que hagi caigut en Pla urbanístic i tinguem un pla urbanístic molt anterior, tots aquests 
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elements patrimonials, que els diferents governs municipals – des del 2000 i escaig que 

es va fer el planejament i van intentar fer catàlegs de patrimoni i de protecció dels béns 

públics, paisatgístics, etc –, en aquests moments no sabem com estan.  

 

Aquest és el prec. No sé si hem de fer un estudi o una reflexió sobre tots els elements, 

tant de titularitat municipal, com paisatgístics, arquitectònics, culturals, etc. que poden 

estar afectats pel fet que ara tenim un planejament molt antic i que, en un moment donat, 

hi ha catàlegs de masies, d’edificis, etc que no sabem com han quedat i quina és la seva 

situació. Potser, hem de fer la reflexió i no sé si ens donaria per fer una moció, per fer un 

plantejament al govern en relació a algun possible pla especial de patrimoni per protegir 

alguns elements que, potser, han quedat una mica desprotegits.  

 

No hem fet un estudi sobre el tema ni hem fet un treball. Afortunadament, només és un 

prec. Si féssim una moció, com diu el regidor d’Esquerra Republicana hauríem d’haver fet 

un estudi en profunditat sobre el tema. Però en tot cas, és un prec que crec que és prou 

útil i prou interessant per tractar, per exemple en la propera comissió d’urbanisme que es 

faci. 

 

- Hem demanat al registre de la propietat inscriure el nom de la Posta de Sol de Roses 

que, no és que siguin molt 600 euros, però ens preguntem si és necessari catalogar el 

nom.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Un tema que vaig comentar fa temps i que no voldria que quedés ‘en 

el olvido’ és si hem fet alguna acció sobre el tema de l’edifici de la Telefònica.  

 

- La grua que tenim a la Gran Via, al costat de la benzinera del Port, i que tantes 

vegades ha sortit al Ple, potser hauríem de fer alguna acció. No sabem si directament o 

indirectament perquè es desmunti d’una vegada. Ja sé que no està en una propietat 

municipal, que és privada... però arriba a un punt que no sé si pot significar algun perill o 

no pels transeünts. 
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- Un veí em va comentar que a la zona del Mas Oliva, per la zona on hi ha els 

apartaments turístics – pel carrer Viena – no hi ha gaire ordre amb el tema dels 

aparcaments. Hi ha alguna veïna que va amb cadira de rodes i, la veritat, és que li costa 

passar. Potser hauríem de passar i mirar-ho, parlar amb la policia i potser col·locar-hi 

algun senyal o alguna mica d’ordre en general amb els aparcaments. 

 

 

Sr. Àngel Tarrero.- Hi ha un problema a l’asfalt del carrer Nou amb la intersecció del 

carrer Peralada, on hi ha la corba, que s’ha enfonsat força i s’ha obert. Al mig del carrer hi 

ha com un clot que és molt perillós, sobretot, per vehicles a dues rodes. Seria interessant 

fer-hi alguna actuació el més urgent possible, precisament, per evitar això. Fins i tot pels 

vianants que si es despisten es poden entrebancar i fer-se força mal.  

 

- Per desgràcia, perquè se suposa que hi ha problemes – estem tenint massa 

manifestacions davant de l’Ajuntament. Demanaria fer tots els esforços, que ja sé que es 

fan, per poder lluitar contra aquest merder que tenim al Passeig Marítim. Crec que hi ha 

poques persones, en aquesta sala, que coneguin el tema en profunditat més que jo. Sé 

que és molt i molt difícil poder solucionar-ho. Torno a reiterar que tenen el nostre suport 

per a qualsevol acció que el govern vulgui fer en contra d’aquest tema i poden comptar 

amb els regidors del Partit Popular per anar allò on faci falta per poder-los donar un cop 

de mà amb el que necessitin.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Dir al senyor Manel Escobar que la grua, segurament, serà tan 

perillosa com els ‘chopos’. 

 

- Dir a l’alcaldessa que, la proliferació de manters ha passat d’unes desenes a uns 

centenars. S’ha desbordat. Com a regidor, escolto a les persones que em pregunten i, 

textualment, els faré arribar les preguntes que m’han demanat que faci: 

o Que feu a l’Ajuntament sobre el top manta.  
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o Quina és la planificació de les actuacions que tenen previstes fins a finals d’estiu 

perquè si encara queda tot el mes d’agost, el que no podem fer és esperar que 

passi tot el mes per agafar una mica d’alè i no aprofundir en aquest problema. 

o Quina disposició té l’Ajuntament amb la Policia Local per assumir serveis 

extraordinaris a l’efecte. 

o En quantes ocasions s’ha presentat l’Ajuntament com a acusació particular per 

defensar les agressions dels nostres policies locals i altres forces de seguretat. 

o Les denúncies que s’estan posant actualment per l’ocupació de via pública sense 

llicència, ascendeixen a 2.500 euros. Sabem que, a curt termini, és molt difícil 

cobrar a un manter aquesta sanció però sí el posterior tràmit de la denúncia per 

via executiva, la qual cosa suposaria al manter com a mínim cinc anys de deute 

amb l’administració. Així, si hagués de demanar algun ajut o algun paper quedaria 

reflectit que aquesta persona ha incomplert en aquesta administració. 

Les persones que tenen una terrassa i no tenen llicència o els costa una mica 

obtenir aquesta llicència, sí que paguen els 2.500 euros i, aquí, tots som iguals. 

Per la qual cosa esperem i desitgem que sigui igual per tothom.  

o Tots podem comprovar pel carrer com aquestes persones porten el que vendran 

en grans carrets o en cotxes, en alguns casos, de dubtosa legalitat vial. S’hauria 

de reforçar la vigilància en aquestes situacions. Així mateix, si es tracta d’ocupar 

la via pública amb fins comercials sense cobrar cap tipus de llicència, millor oferir-

los algun espai a persones d’associacions, comerciants...  

 

En definitiva, hi ha un gran problema. Des de Ciutadans demanen i exigim que ens 

ensenyin les propostes o planificacions d’actuacions que tenen per a aquest temps que 

queda d’estiu. El que no volem és que passi el mes d’agost i se n’oblidin d’aquest tema.  

 

- A Mas Matas, quan passem el senyal que hi ha a l’esquerra del kàrting – tot el que és 

la recta – hi ha dos passos de vianants però no són suficients.  Hi ha cotxes – dit pels 

veïns – que van a unes velocitats molt elevades. Demanen que o aixequin aquests 

passos o que hi posin algun senyal que indiqui que no es pot anar a més de 20 o 30 

kilòmetres per hora, el que marqui la circulació. Aquests dos passos són molt perillosos i 

els veïns ho demanen. A més a més, la calçada està una mica inclinada i quan plou 

inunda els garatges de la gent. A veure si es pot fer alguna cosa. 

 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: f65ecdb8-dba5-4e64-a1e8-bf4e704bdda7.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 3 de 3 

- Des del principi del mandat vaig dir a l’equip de govern que hi ha una recollida de 

deixalles al migdia. Els botiguers de certes zones es queixen que ja és prou complicat el 

trànsit que passa per davant de les seves botigues i carrers com per paralitzar aquests 

carrers amb els camions de les deixalles. Segueixen anant camions de les deixalles a les 

12 de migdia en llocs de molt trànsit ara a l’estiu.  

 

- Els senyals de trànsit que vaig demanar que posessin no estan posades. L’estelada sí 

que està ben posada. S’ha de pensar una mica amb tothom.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- En primer lloc, donar suport al president de l’Associació de 

Comerciants de Santa Margarita, senyor Ricardo Moraes – que tenim avui aquí present –

en la seva lluita contra la competència deslleial que fan els top manta en contra el comerç 

local.  

 

En segon lloc, un prec en relació amb el que ha comentat el company Gerard Teixidó, 

referent al tanatori. Ens van exposar una mica quines funcions faria el proper tanatori – 

que crec que és una infraestructura necessària a Roses – i demanaria que el servei de 

crematori, que no està contemplat, el contemplin ja que farà que és un dels serveis dels 

que més es demanden. Considero que, si es fa el tanatori, que aquest servei no quedi 

cobert, seria un greu error. Per tant, demano que ho prenguin en consideració. 

 

En relació amb la intervenció que va fer el senyor Carles Pàramo en la passada Comissió 

Informativa que ens va donar una explicació sobre una actuació que no estava prevista 

en l’ordre del dia de la Comissió. Aquesta era bàsicament per la retirada d’unes tanques 

d’una propietat privada i, el propi regidor, va reconèixer que hi va haver un error, donat 

que hi havia tanques que afectaven una propietat privada. Crec que per aquest fet també 

s’ha presentat denúncia al cos de Mossos d’Esquadra i haurem d’esperar a veure quin és 

el resultat d’aquesta denúncia que han fet els propietaris per aquesta, crec, lamentable 

actuació. M’he posat en contacte amb els veïns perquè crec que tant a ells com a mi ens 

agradaria saber quan es reposarà aquesta tanca, propietat d’aquest veí. Esperem i 

desitgem que no es tornin a produir fets com aquests.      
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Per últim, en relació amb el Festivalet de la Posta de Sol, en el passat Ple vaig fer una 

pregunta al regidor Fèlix Llorens el qual ha donat com a resultat una resposta a través de 

les xarxes socials del propi festivalet o dels organitzadors. Vull donar també l’oportunitat 

al senyor Llorens perquè pugui donar una explicació pública d’allò que, en aquest post se 

l’acusa. En aquest post, des d’Atelier esdeveniments – suposo que és l’empresa que 

gestiona el Festivalet de la Posta de Sol – empresa creadora del projecte i posseïdora 

també de la marca, diu: ‘Ens sentim obligats a desmentir les afirmacions del regidor Fèlix 

Llorens durant el passat Ple del 26 de juny.’  

 

L’únic comunicat que hem rebut per part de l’esmentat regidor, va ser el citat e-mail del 

passat 20 de juny que deia: ‘Finalment no tirarem endavant el projecte que ens vareu 

presentar. Tenim altres propostes més engrescadores per aquest 2017.’ Un cop aclarida 

aquesta part hem vist que el contingut d’aquest mail era falç. Segons paraules del mateix 

Fèlix Llorens en el Ple, deia ‘Encara no hem començat a treballar-hi. En breu ens 

asseurem. Només tenim reservades les dates. No hem fet res més del Festivalet a dia 

d’avui’. És a dir, que no hi ha cap altra proposta més engrescadora? doncs ja ens 

perdonareu però no entenem res. Això és el que deien els organitzadors.  

 

L’experiència del Festivalet de la Posta de Sol va ser vital, vam poder viure i treballar braç 

a braç amb moltíssima gent de Roses i de l’Ajuntament que no van dubtar a donar-ho tot i 

d’aquí, de nou, els hi volem agrair. Per millorar la forma de treballar i evitar alguns 

problemes que van sorgir a la primera edició vam decidir incorporar un document amb les 

bases per una bona col·laboració. Això va ser el passat 28 de febrer, quinze dies després 

el senyor Fèlix Llorens ens contestava: ‘A falta de concretar alguns dels punts que 

proposeu en el document adjunt, no crec que sigui cap inconvenient arribar a un acord.’ 

En cap moment, el regidor de Promoció Econòmica i Turisme ens ha demanat per 

canviar, modificar o adequar res d’aquest document. No se n’ha parlat més.  

 

Seguidament, a petició seva, vam elaborar la proposta de la segona edició que vàrem 

presentar el 28 d’abril i el 20 de juny vàrem tenir la resposta que coneixem. Bàsicament, 

ells volen expressar la seva sorpresa per com ha anat tot i no creiem, diuen ells, que les 

coses s’hagin de fer d’aquesta manera. Per això li donem l’oportunitat que respongui, en 

aquest Ple, a l’empresa Atelier esdeveniments, d’aquestes afirmacions que fan.  
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INTERVENCIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Preguntar al senyor Valdera si aquesta documentació li han enviat 

per escrit o està a les xarxes socials.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- és una resposta de la pròpia empresa que ales xarxes socials. Per 

tant, entenc i li dono credibilitat.  

 

 

INTERVENCIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Evidentment la credibilitat que té perquè, que jo sàpiga, les xarxes 

socials no és un registre d’entrada a l’Administració competent.  

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Per això ara li estic donant l’oportunitat al regidor perquè digui si 

aquestes afirmacions són certes, o no. Si són certes que expliqui perquè va dir el que va 

dir, i si no ho són que ho desmenteixi. 

 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sr. Francesc Giner.- En resposta al tema dels tòtems, dir que en van caure un a la plaça 

del Teatre – si no recordo malament – perquè totes les bases ja tenen un anys i ara les 

estem reparant. Els posarem amb uns peus d’alumini i es tornaran a col·locar.  
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També aprofito per dir que també tenim demanats dotze panells informatius nous que 

anirem col·locant a totes les places del poble on hi enganxarem totes les activitats que es 

fan des de l’Ajuntament. Serà una manera de tenir-ho més endreçat i no anar enganxant 

cartells pel poble.  

 

Referent al cartell de Carnaval, seguim la tònica de sempre en aquesta legislatura. Hem 

contractat a un dissenyador professional de Roses, molt aficionat al Carnaval. No es fa 

amb criteris de valorització de cartells perquè no hi ha concurs ni se’n presenten diversos 

sinó que només és el que ens presenta aquest dissenyador. És el que hem fet cada any. 

 

La prevenció de residus per a les barraques, dir que tenim els contenidors que es posen 

cada any. Em comprometo que, aquest any, posar-ne pel cartró, vidre... i farem vigilància, 

una mica especial, amb les barraques i que tinguin cura de separar tots els residus. Ho 

dic aquí al Ple i així intentarem que sigui.  

 

Pel que fa als gots reciclables, l’any passat es va intentar. La gent de les barraques no els 

agrada la idea de tenir aquests gots, perquè tenen molt de ‘follón’; els gots s’han de fer 

pagar amb 1 euro; a les hores de sopar no els interessa, donat que són barraques una 

mica singulars i venen famílies a la tarda, ni veien adequat que, per exemple, si venia una 

família amb tres fills haguessin de pagar cinc euros pels gots. Ho veuen complicat i no 

estan interessats, per tant no n’hi haurà. 

 

 

Sra. Montse Mindan.- Pel que fa a la missatgeria instantània està inclosa dins de l’app 

SmartRoses. La gent pot fer una fotografia directament i enviar una incidència que hi hagi 

al carrer i, a part, vàrem demanar que quedés inclòs si s’havia de fer un avís o missatge 

instantani, a la gent, per a qualsevol emergència. Està demanat. Pensàvem que aquest 

juliol podríem presentar aquesta app però, suposo, que ara ja serà el mes de setembre. 

Està inclòs dins de la petició. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Referent a les vies braves, aquest any, l’Ajuntament les està 

explotant, donant-los l’empenta que necessita. Fins ara, havíem tingut una empresa que 

aquest any no l’hem agafat perquè, sincerament, no ens han resultat els números. Ho 
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estem tirant endavant amb la Piscina i Promoció Econòmica i anem fent alguna prova. 

Ara estàvem pendent de si feiem o no la travessia d’agost.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- El conveni amb el Patronat de Turisme no s’ha signat, per tant, el 

nom de Via Brava no se li podria donar. L’Ajuntament va ser qui va balissar la via brava o 

canal de natació, i el que fem és continuar balisant el canal de natació i s’ha encarregat a 

la Piscina municipal que la dinamitzi. Va ser una professional qui la va inaugurar i va fer la 

dinamització.   

 

 

Sr. Carles Pàramo.- Per respondre al tema del tanatori dir que, des de l’equip de govern i, 

suposo, amb l’avinença de la majoria d’aquest Ple el que volem és evitar tants viatges a 

Figueres per causa d’haver d’acompanyar a les famílies quan han perdut una persona, 

amics, etc. Per la qual cosa, Roses sí o sí necessita un tanatori.  

 

El Pla general de Roses, tant el que hi havia com el que hi ha, enlloc permet la instal·lació 

d’un tanatori. L’obligació que tenim és trobar solucions, i així se n’ha parlat en aquest Ple. 

Com està previst en els pla generals, l’antic i l’anul·lat, instal·lar un tanatori en l’àmbit del 

cementiri, en una finca que, en el seu dia, un govern nostre va comprar. És un lloc on, 

fins i tot podríem dir, està pactat amb els veïns de l’entorn. Qualsevol obra que fa 

referència a aquest tipus d’instal·lacions – també clíniques i hospitals – neguitegen molt 

als veïns que hi estan instal·lats.  

 

Quan hem près la decisió d’aconseguir que hi hagi un tanatori a Roses, al més aviat 

possible, després lògicament el primer que hem de fer és veure el marc jurídic amb què 

et mous. Per una banda no és competència municipal, en absolut, fer el tractament dels 

difunts abans d’enterrar-los. Una de les obligacions bàsiques que sí tenen els 

ajuntaments és tenir un cementiri i enterrar els difunts. Quin és el marc jurídic, doncs, són 

les directrius europees i estatals que marquen com funciona tot això. Nosaltres podem 

treure a concessió un espai – un solar de 500 o 600 metres – perquè s’hi construeixi un 

tanatori, on sí podem posar les condicions arquitectòniques, mínims de serveis, etc. A 

partir d’aquí, el que ens preocupa a tots és quins preus es paguen. En aquest moment 
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però, marc europeu i estatal no és res més que la competència i aquesta és la que marca 

com funcionen aquestes coses.  

 

Hem estat consultant amb ajuntaments de diferents colors, als voltants de Barcelona i 

també a la demarcació de Girona, i tothom coincideix amb això. Dels 900 municipis que hi 

ha a Catalunya n’hi ha uns 90 que tenen tanatori però són antics. Són perquè ja hi són, 

però nous no n’hi ha que presti el servei el propi ajuntament. Repetir doncs que es pot 

oferir un terreny perquè s’hi edifiqui un tanatori, el qual creiem que sí s’ha de fer. Alhora hi 

ha un marc de competència que marcarà amb el temps i evolucionarà sobre els preus. La 

majoria de gent tenen una assegurança que els cobreix aquest servei.  

 

L’Ajuntament té previst a les bases que hi hagi una participació en els beneficis de 

l’explotació d’aquest servei que els governs que hi hagi de torn podran dedicar-los, si 

volen, a subvencionar el servei. Hi ha un marge de maniobra bastant elevat. Afegir que, a 

part que hem d’estar en el marc legal dins del que ens movem, nosaltres creiem i 

defensem que aquest tanatori s’ha de fer, com més aviat possible, allà on s’ha de fer i 

amb totes les condicions pactades amb tota la gent d’aquell entorn. Estem convençuts 

que serà un bon servei. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- En principi sense crematori. La veritat és que, les bases del 

concurs per a l’adjudicació del tanatori, s’han encallat administrativament però no deu 

estar gaire lluny la seva aprovació que, la secretària en funcions en pot aclarir si són per 

Junta o per Ple. 

 

 

INTERVENCIÓ DE LA SECRETÀRIA EN FUNCIONS 

 

Sra. M. Teresa Sánchez Luna.- L’aprovació ha de ser per Ple. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- Si passem l’aprovació per Ple, independentment s’ha de demanar 

l’informe. Ja que no sabem quan estarà preparat, també haurem de preguntar quan de 

temps pot tardar un informe d’aquestes característiques. En tot cas, ho preguntarem i 

respondrem als regidors.  

 

  

Referent a la pregunta de la senyora Olga Simarro en relació amb el canal sortida a 

Santa Margarita, suposo que es refereix al que falta per obrir, dir-li que el divendres 30 de 

juny vaig trucar a capitana Marítima i vaig aconseguir parlar amb ella i va dir que ho 

miraria, informaria i que li enviéssim un correu el qual se li va enviar el dimarts següent, 

dia 4 de juliol. A partir d’aquí es va continuar trucant a la capitana marítima i no ha 

respost a les trucades. Es va tornar a reenviar, una altra vegada, la petició el dia 13 de 

juliol, per part dels serveis tècnics. S’ha continuat trucant i el dia 27 de juliol vam ser 

coneixedors que hi ha la possibilitat que la capitana marítima hagi renunciat al seu càrrec. 

Davant d’aquest coneixement, hem enviat un altre correu, demanant que tenim pendent 

d’aprovació o informe, l’obertura d’aquest canal a Santa Margarita i si ens ho pot fer un 

tècnic en el cas que no hi sigui la capitana marítima. Això va ser el dia 28 de juliol i, a dia 

d’avui, encara no hem tingut resposta.  

 

Entendran tots que, sense l’autorització de Capitania Marítima no obrirem un canal. La 

responsabilitat de les aigües quan nosaltres abalisem les platges i determinem zona de 

bany és de l’Ajuntament però per obrir un canal que, aquella aigua que queda oberta és 

responsabilitat de Capitania, és evident que ells són els que ens han de donar permís.  

De tot això s’ha anat informant al portaveu a través de la senyora que es contractar en 

aquella reunió que vàrem fer amb els comerciants de Santa Margarita. S’ha anat 

informant i aquesta és la situació avui dia. Reiterar doncs que l’Ajuntament, de mutu 

propi, no pot obrir un canal i fins que no estigui informat no ho podem fer. Ho lamento 

molt però no hi ha resposta de Capitania. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Pel que fa a la rajola de les escales que comuniquen amb els 

carrers Cosconilles i Puig Rom, la canviarem demà o demà passat perquè avui ja he 

parlat amb qui ho ha de fer. 
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Referent a la queixa de l’abandó de Santa Margarita demanar a la senyora Olga Simarro 

que especifiqui la zona perquè Santa Margarita és molt gran. Jo hi vaig cada dia i no la 

veig abandonada, ni molt menys. Dir que Santa Margarita està pitjor cuidada que Roses 

ja és una costum. Jo hi vaig cada dia i no ho veig diferent. Hi haurà algun sector en 

concret o carrer, segur, igual que a Roses, però que diguin on és i així hi podrem anar 

directament i evitar donar dues-centes mil voltes.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sra. Olga Simarro.- Però és que no és només Santa Margarita, és la urbanització del 

Cortijo, Mas Matas, Mas Buscà, Mas Fumats... És que Roses és només Roses i tenim 

molta gent que s’està queixant. 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sr. Juan M. Fernández.- I podríem afegir Canyelles, l’Almadrava, les Garrigues... però 

totes això no està malament. Està com està tot el poble. No està cuidat més o menys.  

Està bé fer una observació d’aquest tipus però, si més o menys em diuen el carrer ens 

podem acostar una mica la zona. 

 

  

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sra. Olga Simarro.- Els veïns del Cortijo s’estan queixant perquè van a llançar les 

escombraries i, a l’espai on hi ha les deixalles, les sabates se’ls enganxen al terra de la 

porqueria que hi ha. Però això no només passa a la zona del Cortijo. Està passant a 

Roses i més zones. A la Gran Via amb la riera la Quana els contenidors estan plens de 

porqueria i el terra igual. La gent, i hi incloc a tothom, som uns marrans, perquè no 
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cuidem però també hem d’intentar netejar una mica més perquè hi ha carrers que estan 

fatal i la gent es queixa. I jo també em queixo com a ciutadana. Si el regidor vol un llistat li 

portaré amb els carrers que estan pitjor.  

 

Aprofitant que estem parlant, reitero, perquè passa el carret pel carrer Major a recollir els 

cartrons. És més privilegi això?   

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Perquè en tot el carrer Major no hi ha cap lloc, en concret, per 

buidar els cartrons. Cosa que a Santa Margarita, per exemple que estàvem parlant, no hi 

passa perquè hi ha contenidors.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- Faig un incís perquè jo he tingut un local i hi ha un conveni amb els 

locals que vulguin que se’ls recullin els cartrons. Per tant, aquells locals que preparen els 

cartrons, hi ha dos dies a la setmana que es passen a recollir a bars i restaurants. No es 

tracta només que es pugui passar o no.   

  

Sr. Juan M. Fernández.- I no només es passa al carrer Major perquè a l’avinguda 

Montserrat també s’hi recullen.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- De totes maners, això no és un debat. Els regidors poden sortir a 

fora i poden discutir sobre les zones que estiguin més netes o més brutes. Queda clar 

que a Roses està tot molt brut, cosa que jo no considero en absolut. Per la qual cosa, 

demanaríem a la senyor Olga Simarro que faci aquest llistat per veure si hi podem incidir 

d’alguna manera. 

 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Continuant amb les respostes de la senyora Simarro explicar que la 

campanya de top manta, a la Generalitat vam demanar – ho he anotat per no equivocar-

me – 20.000 díptics, en quatre idiomes, per poder repartir i 200 cartells. A part d’això, 
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l’Ajuntament ha editat 200 cartells més amb francès perquè els de la Generalitat no estan 

en francès i a Roses, a diferència de la resta de Catalunya hi ha molt turisme francès. 

 

A part d’això, l’Associació de Comerciants ha fet un flyer, han posat la seva foto més 

personalitzada, però segueix l’estil del flyer que ha fet la Generalitat, està tot en 

consonància. En tenia coneixement perquè m’ho havia transmès el president de 

l’Associació. Està bé que ho hagin fet. Si ells volen fer un reforç de comunicació mai està 

de més. A part, també hem clavat cartells a l’entrada del Passeig Marítim perquè els 

turistes siguin conscients que des del poble s’està lluitant contra el top manta. Si la gent 

s’hi fixa, amb el missatge dels flyers i cartells es fa molt incís al comprador. És a dir, 

demanant a la gent que no compri perquè és un acte delictiu. 

 

A la pregunta de si feia falta el registre del nom de Festivalet de la Posta de Sol, dir que 

també tenim registrat el nom de Roses de la mateixa manera que podríem registrar-ne 

d’altres. Vàrem considerar oportú registrar-lo per preservar-ne l’autoria.  

 

 

Sr. Carles Pàramo.- Referent al càstrum visigòtic, tant el catàleg de masies i 

construccions en l’espai rústec, com el catàleg de béns d’interès cultural local, continuen 

estant vigents. No han estat anul·lats. Eren documents que s’adjuntaven al POUM però, 

aquesta ja queden per sempre, en tot cas, es poden modificar. Tot i haver caigut el 

POUM del 2010 aquests documents són vàlids. És més el catàleg de béns culturals 

d’interès local, crec que fins i tot es va aprovar havent estat anul·lat el POUM del 2010. 

Per tant, en aquest el senyor Antonio Rodríguez pot estar ben tranquil que això està més 

que controlat i protegit.  

 

En resposta al senyor José Antonio Valdera, dir-li que nosaltres no vàrem fer una 

operació de retirar tanques sinó que vàrem fer una operació de recuperar dues finques de 

titularitat municipal que feia quaranta anys que estaven envaides i tancades. El que 

m’estranya és que el senyor Valdera pregunti quan tornarem a posar aquelles tanques 

que es van enretirar equivocadament. A més a més aquestes estaven per llança de 

rovellades i fetes malbé ja que tenien més de quaranta anys. Afegir que a dins de les 

finques municipals hi ha un altre circuit de tanques que l’Ajuntament ha demanat a aquest 
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senyor que les retiri ja que són de propietat municipal. Aquests senyors poden dir el que 

vulguin però l’Ajuntament ha fet un acte de recuperació del patrimoni del poble de Roses.  

 

Aquest dilluns vinent passarà per Junta de Govern l’acord de reintegrar aquelles tanques 

que correspon a la seva finca. Tancarem la nostra pel lateral i deixarà de comunicar-se 

per una banda i altre. Les tanques que impedien l’accés del tots nosaltres, del poble de 

Roses, a una finca comprada amb uns diners per part de l’Ajuntament, el que no pot ser 

és que continuï estan tancada i per això, lògicament, queda oberta i amb molt de goig.  

L’altre dia vaig pujar al càstrum, on pujo sovint, i vaig veure una gent que havien pujat a 

veure les ruïnes i que passaven pel camí natural que és el que passa per aquestes 

finques municipals. Repeteixo doncs, que la pregunta podria generar un titular com 

‘L’Ajuntament retira tanques’ però no seria correcte perquè l’Ajuntament el que fa és 

recuperar finques municipals.  

 

Ja vaig explicar a la informativa que no hi ha només el problema d’aquestes finques. Per 

desgràcia hi ha altres llocs de Roses, fins i tot del casc antic de la vila, de gent que s’ha 

apropiat d’espai públic i la nostra obligació és vetllar pel patrimoni del poble de Roses. 

 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Sembla que el senyor Pàramo sempre capgira la pregunta perquè 

diu ‘l’Ajuntament no rita tanques però he retirat tanques que haurem de reposar etc.’ Està 

d’acord que ha recuperat una part de les tanques que hi havia municipals, no sé si 

seguint el procediment administratiu corresponent perquè, evidentment, aquest s’ha de 

seguir. Però, dins d’aquesta actuació hi va haver l’actuació desafortunada de retirar unes 

tanques que sí eren de propietat privada i la meva pregunta bàsicament era que fets com 

aquests no es poden tornar a repetir i demanava quan es tornaran al seu lloc, aquestes 

tanques que sí eren d’ús privatiu.   

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
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Sr. Carles Pàramo.- I jo pensava que el senyor Valdera, com a regidor d’aquest poble es 

preocuparia més per quan aquell senyor deixarà de privatitzar – que encara ho fa – un 

espai municipal.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- Dir al senyor Manel Escobar que l’edifici de la Telefònica sí que hi 

ha hagut una reunió amb la companyia telefònica. Aquesta companyia està emeten a la 

nostra petició i reivindicació de fa tants anys i ens van dir que, tot i que volessin deixar 

l’edifici, el canvi de les seves necessitats podria quedar resolt en un termini entre set i deu 

anys. Per anar sortint d’aquest edifici, que no només dóna servei a la companyia 

Telefònica sinó que aquesta companyia també l’ha de cedir a altres companyies 

telefòniques es tenen els seus equips a l’interior d’aquest edifici, ens demanen mirar, 

conjuntament amb l’Ajuntament, un altre espai molt més petit que necessitaran ara. A 

partir de l’any vinent tenen previst començar a fer el canvi de cables la qual cosa 

comportarà que si ara necessiten deu cables per una connexió, ara amb un en tindran 

més que suficient. Començaran a desplegar la xarxa de fibra òptica i necessitaran un 

edifici molt més petit que el que tenen ara i vam dir que estudiaríem aquesta possibilitat 

de fer un canvi i pagant el que sigui necessari per buscar un equilibri econòmic.  

 

El problema és que aquest edifici s’hauria de trobar al costat de la xarxa central que ells 

tenen, és a dir, per on passen la majoria de cables que estan al voltant de Telefònica i 

com més ens allunyéssim, més difícil i més cara seria la connexió. Per tant, estem 

intentant buscar, conjuntament, un local que fos municipal o que l’Ajuntament pugues 

adquirir per poder fer aquest canvi amb la companyia telefònica. Ells començarien a fer el 

canvi a partir d’aquest edifici de manera que, amb uns anys, podríem treure de la riera 

Ginjolers l’edifici de la Telefònica. 

 

 

Sr. Carles Pàramo.- Recent d’avui, dir que un senyor – del qual no diré el nom perquè és 

treballador de la Telefònica – que porta aquests temes a nivell de tot Catalunya, però que 

havia estat aquí Girona i per tant coneix molt bé Roses, s’ha citat amb el nostre enginyer 

– quan aquest acabi les vacances – per analitzar el que deia l’alcaldessa, per on passa la 

xarxa actualment. Precisament, avui dia, una de les xarxes importants que entren passa 
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per aquest carrer, i hauran d’analitzar on poder ubicar un espai de 70 m2 i prou. Un cop 

això estigui delimitat, i jo sóc optimista, ho podrem afrontar.  

 

El senyor Manel Escobar recordarà que aquestes gestions les vam iniciar fa quatre anys, 

tot i que aquell dia, el senyor Escobar no va poder venir, però és veritat que sempre li ha 

interessat aquest tema. De fet, no fa gaire en un Ple ho va preguntar i dir-li que no hi hem 

deixat de treballar.  

 

També ha preguntat per la grua que hi ha al carrer Josep Pla. Explicar que aquesta grua 

estava allà aturada per una qüestió jurídica, per un procés judicial llarg. Hi ha hagut 

sentències favorables perquè es retirés però després hi va haver un recurs i hem hagut 

d’esperar que aquest es resolgués. Ara sí l’alcaldessa ha signat el decret ordenant que 

s’enretiri la grua. Si no ho fan, haurem d’actuar com s’ha de tramitar; els haurem d’avisar, 

donar-los un termini, ells podran interposar recurs...  Però en tot cas, el camí ara mateix 

és molt més clar que fa tres mesos. Jo gairebé hi puc veure el final.  

 

També s’ha de dir que els nous propietaris de la finca – els vells van desaparèixer i ara, al 

final de tot aquest procés judicial, n’han aparegut de nous – volen continuar l’obra. Potser 

decideixen  que la grua es quedi, però ja per treballar i si fos així, ja sabem que hi estarà 

com en qualsevol obra – tres, sis... mesos – però sabent que es retirarà. És un embolic 

d’aquells que fa anys i anys que dura però finalment ha arribat al final. 

 

 

Sra. Montse Mindan.- Pel que fa als cotxes del Mas Oliva, dir al senyor Manel Escobar 

que també m’han avisat. Des de llavors, la Policia passa cada matí i fa més de dues 

setmanes que no hi ha cotxes a les voreres. Si diuen que avui n’hi havia no és veritat 

perquè precisament porto el parte de la Policia Local on hi ha les instruccions, i el primer 

que fan al matí és carretera del Mas Oliva, edifici de la Piscina Municipal, número 1, 

perquè allà hi ha algún botellón descontrolat i és una de les vigilàncies que es fan a part 

de trobar, fins i tot, alguna catximba al sostre de la piscina. Sembla que els botellons 

siguin només de Santa Margarita i això no és veritat, per desgràcia hi ha molts punts 

conflictius al casc antic de la vila, entre ells plaça Frederic Rahola, plaça Tarradellas, 

piscina municipal, alguna zona del Mas Oliva i també de Canyelles Petites. Allà s’hi passa 
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cada dia per ordre directament de la regidora per avisar primer a tots els cotxes i no 

multar, però endur-se’ls ara que estiguin aparcats a les voreres. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Pel que fa a l’asfalt del carrer Nou i Peralada certament està 

molt malament perquè, fins i tot, al mig de la calçada sembla que t’indiqui que hi passis 

amb la moto pel mig. Vaig estar parlant amb els tècnics i ara és mal moment per fer-ho. 

Tenim previst fer tota la corba i contra corba però esperarem que acabi el mes d’agost. 

No tenim gaires vies de sortida i no podem tallar el carrer Nou. No hi posarem més 

pedres perquè està demostrat que no serveixen per res sinó que ho deixarem tot 

uniforme. 

 

 

Sra. Montse Mindan.- El senyor José Manuel Àlvarez ha començat amb els ‘chopos’ i li 

pregunto si ha demanat l’informe tal com li vaig demanar i recomanar en l’últim Ple. 

 

 

ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Una màquina amb una broca desmesurada, ha estat dos o tres 

dies intentant agafar el chopo i no ha pogut, per tant, tant malmès no estaria el ‘chopo’. 

 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sra. Montse Mindan.- Doncs el senyor Álvarez, com a enginyer agrònom faci la discussió 

que correspon a qui va signar, en el seu dia, l’informe. Només li demanava si havia 

demanat l’informe d’un enginyer agrònom en el qual es recomanava que es treièssin 

aquests dos arbres. 

 

Pel que fa al tema del top manta sé que és un tema que ens preocupa a tots.  Sé que qui 

ignora – com molt bé deia el senyor Àngel Tarrero – què es pot fer, què es fa o fins a quin 

punt podem arribar o de quin tema estem tractant, pot parlar i opinar del que vulgui. Però 
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el senyor José Manuel Àlvarez no. No recordo si va venir a la reunió que vam tenir amb 

els veïns de Santa Margarita.  

 

El senyor José Manuel Àlvarez va estar present aquí en algunes de manera que no pot 

al·legar ignorància. Per tant les preguntes que li han fet, com a regidor d’aquest 

Ajuntament, les pot contestar. Si no és que, o no escolta quan s’explica el tema del top 

manta o no es llegeix les actes en les quals ho expliquem. A més a més el senyor Àlvarez 

coneix l’abast i la problemàtica del top manta. Alhora, i – ja que li agrada tant – com a 

partit de Ciutadans que dona suport al Partit Popular i sap que és un problema de lleis i 

d’Estat, estaria bé que allà algú fes força perquè tenim mancança de suport d’altres 

policies. Si li demanen ‘como estamos planificando’ pot contestar perquè he explicat 

reiteradament que: s’han fet reunions; s’ha anat al Departament d’Interior; el conseller va 

venir aquí a una Junta de Seguretat; hem anat al Departament de Comerç; s’ha parlat 

amb el Departament de Benestar Social.  

 

Des de l’Ajuntament s’ha intentat agafar – mai millor dit – el toro per les banyes des de 

diferents àmbits. Com a policia, com a Ajuntament i com a administració local, amb totes 

les armes que nosaltres disposem. El senyor Àlvarez diu que per aquesta falta la policia 

podria posar-los una multa. Dir-li que sí podem incautar el gènere però no els podem 

posar una multa perquè aquesta gent quan els detenen no porten papers, no estan 

identificats, no els podem identificar... Quan els portem davant del jutge, aquest ens 

reitera que no és una falta penal sinó que és administrativa. La llei no ens acompanya i 

això és el que fa molt temps que estem demanant i reivindicant. Aquest Ajuntament 

conjuntament amb el Departament d’Interior, va presentar una proposta al Congrés dels 

Diputats que no va ser acceptada. Per tant, més coneixement de causa.  

 

Continuem tenint davant nostre un problema d’una falta administrativa. Qui té 

competències són els Mossos d’Esquadra els quals aquest any, malauradament, no ens 

estan donant suport. Tenim Policia Local que s’hi dedica i tinc el protocol de la Policia 

Local que, fins i tot, fa no se’n van a la seu de la Policia a fer el canvi de torn sinó que el 

al mateix passeig per no perdre temps. Afegir que hem contractat sis policies més per 

donar aquesta cobertura. Que no la podem donar totalment. Nosaltres pensàvem que 

podríem seguir el protocol d’altres anys que feiem conjuntament amb la Guàrdia Civil i els 

Mossos d’Esquadra. Aquest any no ho podem fer perquè, malauradament, els Mossos 
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d’Esquadra per manca d’efectius i la Guàrdia Civil ens ha donat la mateixa raó. Per la 

qual cosa aquest any no tenim suport ni dels Mossos d’Esquadra ni de la Guàrdia Civil.  

 

La nostra policia està al Passeig, fent la feina que li pertoca i lluitant de la màxima manera 

que poden per intentar-ho contenir. No poden contenir-ho. Tenim quatre-cents manters. 

Tenim un efecte crida que s’ha anat sumant. El senyor Àlvarez ha demanat quantes 

vegades ens hem presentat per defensar els nostres policies locals i jo li dic que sempre, 

perquè sempre estem al costat dels nostres policies. En tot cas, és una pregunta que 

m’estranya i, a més a més, en Junta de Govern – ho haurà llegit el senyor Àlvarez – a 

l’últim policia que li van trencar les dents, ens hem personat amb un advocat i pagant-ho 

privadament com a acusació particular. Per tant, reitero que sempre estem al costat de la 

nostra Policia. Alhora, i des d’aquí, aprofito per felicitar-los perquè a més a més estan 

sols i fent el màxim que poden, amb un protocol especial per poder tenir allà, sempre, el 

màxim de gent que hi podem tenir.   

 

Li ensenyo un parte, d’onze fulls, de la feina d’un dia de la Policia Local. Gent que: es 

desmaia, requereix ambulància, es baralla, que els crida pel gual o perquè hi ha un 

incendi... és un continu. La nostra Policia tot i que fa, amb prioritat, tot el servei al 

Passeig, de vegades ha de marxar perquè hi ha actuacions al poble de Roses que, com 

deia la regidora Olga Simarro, evidentment, és molt gran – hi ha Canyelles, Almadrava, 

Mas Fumats, Mas Buscà... – i van a fer totes les actuacions que els corresponen.  

 

Repetir doncs, que, posar-los una multa no dona resultat. Quants els portem a comissaria 

i els hem d’identificar hem de cridar a algú que vingui a traduir, perquè evidentment no 

parlen ni català ni castellà, parlen només el seu idioma d’origen i no porten la 

documentació. La problemàtica que existeix, com bé deia el senyor Àngel Tarrero, és 

enorme i no és manca de voluntat de fer coses.  

 

El carril bici tampoc ha donat resultat, ho sabíem i ho vàrem dir a la reunió que vàrem fer 

aquí tots conjuntament. L’Associació de Comerciants va demanar el carril bici i no poden 

dir que no està ben senyalitzat perquè aquest carril bici està a Barcelona, que és el top 

ten, i avui m’han dit que, fins i tot, han l’acaben de pintar al port de Lisboa – ciutat 

turística. Creu que tothom veu i enten que és un carril bici. No ens ha servit. Potser sí 

perquè de dia se’n posin menys però a la nit, l’afluència massiva de manters a sobre del 
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carril bici és una realitat i és la que és. Però repeteixo que la reunió conjunta que vàrem 

fer, ho vam dir que no erradicariem el top manta amb un carril bici però que ho provaríem. 

Demano als regidors si tenen altres solucions, alguna aportació que, dins de la legalitat, 

puguem aplicar perquè si és així estarem encantats.  

 

 

RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Sí que en tinc una. En cap moment he discutit la 

professionalitat de la nostra policia. El que no pot fer l’alcaldessa és basar-se en un 

projecte en el qual descarregui-li tota aquesta pressió a la policia que tan bona feina fa. A 

més a més, si la vol descarregar, almenys, faci acumulació d’hores o pagui les hores 

extres perquè no crec que el cap de la Policia Local de Roses els impedeixi aquesta 

faceta de fer hores extres. Això és una posició política. Aquesta és una realitat , ajuda o 

proposta que es podria fer i seria pagar o acumular hores extres perquè els nostres 

policies treballin una mica més en aquests aspectes i després puguin gaudir amb les 

seves famílies. 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sra. Montse Mindan.- Torna a parlar sense coneixement perquè això sí que es fa. Les 

hores extres que té la policia i que la llei li permet fer. No li respondré una cosa que no és. 

Li demanaré un informe del cap de la Policia que indiqui com es consideren les hores 

extres, quines es poden fer, quines es poden pagar, quins policies volen fer hores extres 

– no tothom en vol fer – i quan tingui aquest informe li faré saber i, a més a més ho 

comentarem en el proper Ple.       

 

 

RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- La Policia Local fa el que pot i ho fa molt bé, però posant 

quatre policies cada cop per omplir expedient davant de l’Hotel Monterei no es pot fer.  
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RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sra. Montse Mindan.- Doncs el que haurem de fer serà militaritzar-ho i posar un cordó 

policial. 

 

 

RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- La senyora alcaldessa se n’està anant una mica del tema. El 

que s’ha de fer és donar suport a la Policia, afavorir-los amb les hores extres i acumulació 

d’hores. 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sra. Montse Mindan.- Li reitero que amb la solució de les hores extres no solucionarem el 

problema que tenim d’hores de servei. No arribem ni podem fer-ho. Si aquesta fos la 

solució estarien fent les hores extres, però li repeteixo que no és aquesta la solució.  

El senyor Àlvarez insisteix que sí aquesta és la solució i a mi m’agradaria que aquest 

debat no el tingués amb mi sinó que el tingués amb el cap de la Policia perquè està molt 

segur del que diu. Li repeteixo que li portaré l’informe amb l’explicació de les hores extres 

i el perquè aquesta no és la solució. Si l’any vinent en comptes de sis policies en 

necessitem quaranta ho haurem de posar al pressupost 200.000 euros, o els que siguin 

necessaris, perquè enlloc de sis policies en contractem quaranta.  

 

Si una possibilitat seria contractar seguretat privada dir-li que el senyor Àngel Tarrero 

està fent que no amb el cap, perquè la seguretat privada no pot fer denúncia. Per tant 

aquesta tampoc és una bona solució.  

 

Reitero i li asseguro que amb hores extres no se soluciona el problema i li enviaré 

l’informe. I de veritat que si algú té una solució que realment estigui dins de la legalitat i 

sigui factible, nosaltres estarem encantats de rebre-la i tirar-la endavant. Per tant, el 

senyor Àlvarez està en possessió de molts coneixements per poder respondre aquestes 

preguntes i exigir-nos a nosaltres quina planificació tenim, quan l’hem explicada des del 
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mes març i hem informat de tot el que faríem, em sembla que no és de rebut. És més,li 

afegeixo que la planificació que teníem feta no es pot tirar endavant perquè no tenim el 

recolzament que, en principi, havíem pensat que tindríem dels dos cossos policials que 

ens varen ajudar l’any passat.   

 

 

RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- L’alcaldessa no sap si he contestat o no als senyors de Santa 

Margarita o d’un altre lloc. Ells el que volien era sentir a l’alcaldessa i pel que es veu, 

aquest projecte i aquesta planificació no està ben basada. Per la qual cosa, aquests 

senyors agafaran els comentaris de l’alcaldessa i diran el que creguin. Jo li he traslladat 

la pregunta que ells m’han fet perquè volien escoltar la seva resposta. 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sra. Montse Mindan.- El senyor José Manuel Àlvarez ha dit que m’exigiria la planificació i 

el regidor de Ciutadans sap aquesta planificació i no pot al·legar ignorància. Que ho 

aprofiti políticament no entenc però al·legui ignorància en aquest Ple no. Igual que ha fet 

amb el tema dels ‘chopos’. El senyor Àlvarez és regidor i sap perfectament on pot 

demanar la informació.  

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Els passos de vianants del Mas Matas els anirem a mirar amb el 

tècnics i estudiarem si pujar els passos, posar bandes sonores, o el que es pugui posar i 

que hi vagi millor.  

 

 

Sr. Carles Pàramo.- Afegir que, el dilluns, vàrem estar allà amb el regidor senyor Juan M. 

Fernández i amb treballadors municipals. El problema dels passos de vianants, recollim la 

proposta de, potser, elevar-los. En el tram on vàrem posar les pilones – molt ben encertat 

– al Càmping Bahía, fins al carrer Comapadrosa que voreja la riera en direcció cap a mar, 

s’hi posaran unes altres pilones perquè els veïns – els quals també parlen amb nosaltres 
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– ens han dit que allà la gent no pot passar, s’aparquen cotxes mal posats, s’hi fan 

basses quan plou, etc. Per tant, és un tema que s’ha d’arreglar i ara surt més a la llum 

perquè hem arreglat la resta del carrer que hem fa goig poder-ho explicar i felicito al 

senyor Juan M. Fernández per la bona feina que ha fet al Càmping Bahia. Allò continuarà 

fins a arribar a la riera de la Trencada.  

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Pel que fa al senyal que hi ha a sota l’estelada demà ho 

mirarem.  

 

En relació amb la recollida de deixalles del migdia, explicar al senyor Àlvarez que hi ha un 

quadrant per recollir les escombraries. Si passen, segur, és perquè els contenidors estan 

plens. Hem de passar quan s’emplenen i s’omplen a l’hora de dinar que és quan els 

restaurants ho buiden tot. I menys mal que passen perquè, sinó, a les quatre de la tarda   

trobaríem una muntanya d’escombraries al voltant dels contenidors. Potser hi ha algú que 

li molesta i si és així demanem disculpes però les deixalles s’han de recollir i més a l’estiu 

que hem de tenir en compte que passem de 20.000 habitants a 2 milions d’habitants. No 

tenim més remei que recollir les escombraries. De totes maneres jo traslladaré la queixa 

per si es pot passar a una altra hora sense que repercuteixi a les escombraries en sí. En 

principi, però, diria que és força complicat canviar-ho. 

 

 

Sr. Fèlix Llorens.- ja vaig comentar el mes passat que encara no ens havíem posat a 

treballar en el Festivalet de la Posta de Sol. Ara sí hem començat i hem decidit com el 

tirem endavant. L’organització anirà a càrrec del personal propi de Promoció Econòmica. 

L’any passat erem una persona menys. Gràcies a una ODL que es va incorporar a 

principis d’aquest any som més personal i, com és normal, preferim tirar endavant 

l’organització a través de personal propi i així estalviar diners a l’Ajuntament. L’any passat 

ho vàrem fer a través d’una empresa a la qual vàrem encarregar la creació i organització 

del Festivalet i aquest any ho farem nosaltres.  

 

No entraré a valorar les declaracions de l’empresa bàsicament perquè tampoc crec que 

sigui la meva feina valorar una empresa des del Ple. Sí que puc dir, donat que el correu 

és meu, que la frase que està fora de context, com és de suposar, i el correu acaba amb 
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‘Evidentment, si voleu que en parlem amb més deteniment, estic a la vostra disposició per 

trobar-nos i parlar-ne’. Mai he tingut resposta a aquest correu. Mai m’he pogut trobar amb 

ells ni explicar-los els motius concrets. Si contesto oferint diàleg i no tinc ocasió 

d’explicar-me no puc fer-hi més.   

    

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 22:47 hores, de 

la qual cosa en dono fe. 

 

 

(Document signat electrònicament.) 

 


